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Twentsche Golf Club
Secretariaat:
Almelosestraat 17
7495 TG Ambt Delden
tel. 074-3841167
fax 074-3841067

e-mail: info@twentschegolfclub.nl
website: www.twentschegolfclub.nl

Openingstijden en accomodaties

Clubhuis, hal en kleedkamers open:
vanaf 9.00 uur tot donker.
Buffet van 11.00 uur
of in overleg eerder.

Karrenloods open van:
8.00 uur tot donker.

Drivingrange:
Maandag t/m vrijdag van
8.00 tot 19.30 uur.
Zaterdag en zondag van
8.00 tot 17.00 uur.

Brasserie So Nice:
Robin Bartelink: 074-3841691

Professionals:
Wiljan van Mook 06-53460716
Andrew Allen 06-53519396

2022
jaargang 57 nr. 02

verschijnt 2 tot 3x per jaar

Opzeggingen en wijzigingen van het
lidmaatschap dienen schriftelijk aan
het secretariaat bekend gemaakt te
worden voor 1 december voorafgaand
aan het nieuwe verenigingsjaar.
De jaarlijkse bijdrage blijft geheel
verschuldigd, indien het lidmaatschap 
in de loop van een verenigingsjaar
wordt opgezegd, gewijzigd of eindigt.

VAN DE REDACTIE

To win an Open Championship in itself is probably going to be a golfer’s highlight in their 
career. To do it around St. Andrews, I think is just unbelievable.                                 
                                                                         

Voor u ligt een zomernummer met daarin warme aandacht voor veel verschillende 
zaken. We blikken uitgebreid terug op het prachtige weekend van 12 en 13 juni j.l. toen 
de Twentsche Golfclub gastheer was in het kader van de Special Olympics. Tevens zijn 
de schijnwerpers in  dit nummer krachtig en scherp gericht op het ‘weekend’ van 2 t/m 
4 september a.s., op welke dagen onze Twente-Cup zijn 90e editie in een volledig nieuwe 
gedaante zal beleven. Om alvast in de sfeer te komen, tonen we u op de cover én een 
foto (uit 1941) van zesvoudig Twente-Cup-winnaar Joop Rühl én van de zeer fraaie TGC-
beker waarmee deze wedstrijd tussen professionals in 1929 begon. Dit jaar gaan ook de 
organiserende leden van de Twente-Cup-commissie (Ira Hesp, Marielle Kraak, Heleen 
Moolhuijzen, Peter Hemmen, Harry de Jong en Jeroen Winterink) geschiedenis schrijven. 
Leest u het maar.

In de rubriek VAN HET BESTUUR nodigt secretaris Wouter van de Wetering de leden 
van harte uit om deel te nemen aan de golfweek en om de uiterst speciale Twente-Cup-
editie 2022 toch vooral niet te missen.

In de rubriek IN GESPREK MET biedt de redactie een podium voor twee dames die bijna 
op  het landgoed waarop we sinds 1997 spelen werden geboren en zich ontwikkelden tot 
serieuze golfsters, met Inger en Kirsten ter Weele dus.

Veel aandacht is er opnieuw voor de NGF-competitie, zij het nu in de vorm van diverse 
ingezonden terugblikken en foto’s. Van de twintig teams die deelnamen promoveerden er 
twee – twee damesteams! – en degradeerden er vier, allen herenteams.

Verrassenderwijs treft de lezer in dit nummer maar liefst drie bijdragen aan van individuele 
leden die er behoefte aan hebben om stil te staan bij het gedrag van golfende leden in de 
baan.

Tot slot kijken we in dit zomernummer, niet voor het eerst en niet voor het laatst, terug op 
de verdiensten van een onzer leden. We staan namelijk stil bij de vele werkzaamheden die 
Pius Muskens jarenlang heeft verricht op het gebied van de digitalisering van ons archief.
   
We wensen u allen vanaf deze plaats veel leesplezier!

Marcel Kienhuis mfskienhuis@gmail.com
Danny Kristen mail@dannykristen.nl
Arie Kuiper strastera@hotmail.com

Cameron Smith op zondag 17 juli 2022



In het weekend van 3 en 4 september wordt er op onze baan weer 
gestreden om de Twente-Cup, de oudste wedstrijd van het land 
voor pro’s. Voor de liefhebbers van golf een niet te missen evene-
ment. De Twente-Cup-commissie heeft een werkelijk fantastisch 
programma gepresenteerd (u volgt toch wel de nieuwsbrieven!), 
niet alleen voor die echte golfliefhebbers, maar ook voor hun fami-
lie en vrienden. Er komt een grote tent op het golfterrein met aller-
lei activiteiten, daaronder ook culinaire van een bijzonder niveau. 
Alle informatie is te vinden op de website en in de nieuwsbrieven. 
Opgeven en reserveren kan bij Marielle Kraak.

Al met al bruist onze vereniging van de activiteiten. De Special 
Olympics begin juni waren daarvan ook een goed voorbeeld. Een 
evenement waar velen in onze club de schouders onder hebben 
gezet met twee zeer geslaagde golfdagen voor een bijzondere groep 
mensen als resultaat, die het verdienen om op deze manier in het 
zonnetje te worden gezet. Het bestuur en de wedstrijdcommissie 
kijken met veel voldoening op dit evenement terug.

Over bruisend gesproken: de ballenautomaat bij onze nieuwe driv-
ing range is klaar en doet het! De ballen borrelen bruisend schoon 
gewassen in de voorraadbak, waaruit de ballenemmertjes weer ge-
vuld kunnen worden. Het heeft even geduurd, maar nu hebben we 
ook werkelijk een prachtige oefenlocatie.

Het bestuur wenst u nog een heerlijke zomer, veel golfplezier (ook 
in de golfweek!) en een geanimeerd Twente-Cup-weekend!

Namens het bestuur,
Wouter van de Wetering, secretaris.
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Als ik dit schrijf is het warm, zomers warm! Veel vakantie-gangers 
onderweg of al op de plaats van bestemming. Daar is het net zo 
warm, zomers heet.

Ook onze baan ligt er zomers bij; de fairways hier en daar wat geel, 
want het is hier droog, zomers droog. Zoals zo vaak mijden de re-
gengebieden het Twentsche land om redenen, die niet navolgbaar 
zijn. De investering in de nieuwe beregening is dus zeker niet voor 
niets. Want de baan als geheel herstelt van alle werkzaamheden en 
is over het algemeen aardig groen; de greens zijn fantastisch.

Dezer dagen is het rustig in de baan; volop ruimte om te spelen. 
Alle reden voor de thuisblijvers om een rondje te spelen, om de 
handicap te verlagen en om  te zien hoe de baanaanpassing vordert. 
Vindt u het aanspelen van de greens ook zo’n uitdaging geworden? 
En wat vindt u van de locatie van de nieuwe tees? Als u gaat spelen, 
kijk dan wel eerst naar de baanbezetting op onze website. Er is veel 
belangstelling van greenfeespelers.

In deze zomerse luwte wordt weer hard gewerkt aan de organisatie 
van komende evenementen. Allereerst houden we de golfweek van 
20 tot 28 augustus, traditioneel een week vol sportieve evenement-
en vermengd met gezellige activiteiten, dit jaar met als thema “Du-
izend en één nacht”. Wedstrijden voor elk wat wils, die je al kunt 
vinden op de wedstrijdagenda. Het bestuur moedigt alle leden aan 
om mee te doen. Houd u vooral de komende nieuwsbrieven en de 
website in de gaten en schrijf u in! 

VAN HET BESTUUR
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Hun golfspel
Beide dames begonnen al vroeg met golfen. Inger zat weliswaar 
op korfbal en Kirsten deed aan ballet, maar die nieuwe golfbaan 
aan de Almelosestraat 17 lag wel heel erg dichtbij. Als tienjarige 
meiden leerden ze op onze club met veel oude leden als eersten 
Carla Engel, Jet Vriesendorp, Henk Meijerink en Maurits Seriese 
kennen. Ze koesteren de herinneringen aan die tijd. Twee 
decennia later kunnen ze allebei een hele mooie bal slaan. Inger 
is de longhitter van de twee (200 meter) en de driver is dan ook 
haar favoriete club. Ze is vanaf de tee heel constant bovendien. 
Kirsten heeft een favoriet ijzer, ijzer 7, en haar kracht zit vooral 
in de constantheid waarmee ze de verschillende onderdelen van 
het spel beheerst. Al kan het bij het putten soms erg misgaan. Ik 
vraag ze naar hun mooiste slag ooit. Inger memoreert meteen een 
approachslag op hole 18 van de Golfclub Euregio te Bad Bentheim. 
Met een ijzer 9 holede ze van honderd meter uit (birdie). Kirsten 
noemt de hole-in-one die ze op 1 december 2019 op hole 15 
maakte met een ijzer 7.

Dankbaar
Hoe belangrijk het is dat nieuwe leden goed worden opgevangen 
wordt deze middag opnieuw duidelijk als je Inger en Kirsten vraagt 
naar hun eigen ervaringen daarmee. Meteen valt de naam van Carla 
Engel. Zij sleepte de jonge meiden voortdurend mee naar allerlei 
activiteiten. Ook de namen van Frank en Liberta Overweg passeren 
de revue; zij verzorgden vaak de introductie naar de oudere leden. 
En ook Wiljan van Mook moet hier worden genoemd; jarenlang 
was hij de pro van Inger en Kirsten en adviseerde hij hen bij de 
keuze van wedstrijden om te spelen. Maar uiterst dankbaar zijn ze 
ook richting Helen Rutten, want zij was het die in 2017 de start van 
Dames 1 27 holes op zondag wist te realiseren.

door Marcel Kienhuis

Vaak treffen we hen gezamenlijk aan op de club, zussen van 
elkaar, maar bovenal twee dames die al geruime tijd op de TGC 
prijzen in de wacht slepen. De jongste van de twee, Kirsten, was 
al zesmaal golfster van het jaar. Inger is al vele jaren lid van de 
wedstrijdcommissie. Reden voor de redactie om met deze single 
handicappers eens het gesprek aan te gaan.

Op zaterdagmiddag 25 juni j.l. sprak ik Inger en Kirsten in het 
restaurantgedeelte van ons clubhuis. Op het terras was het al een 
gezellige drukte en aan ons tafeltje zou het dat snel worden. Uiterst 
geanimeerd spreken we over hun maatschappelijke carrières en 
wensen, over competitiegolf en over personen die op onze club 
voor hen het verschil wisten te maken. Op de valreep kwam zelfs 
de Domburgsche Golfclub nog ter sprake.

Meisjes uit de buurt
Inger (1991) en Kirsten (1992) zijn getogen aan de Almelosestraat 
18 alwaar hun ouders nog steeds wonen. Als onze baan op 23 
augustus 1997 feestelijk wordt geopend hebben de dan nog kleine 
meiden in de voorbije winters al leren schaatsen op de vijver van 
hole 15. Als eenjarige werd de verjaardag van Inger gevierd in de 
voormalige boerderij van Pek. Ze voelen zich hier op het landgoed 
zeer thuis. Na in Delden de basisschool De Toonladder doorlopen 
te hebben, halen Inger en Kirsten beiden hun vwo-diploma, 
beiden ook op de Bataafse Kamp te Hengelo. Inger deed atheneum 
en Kirsten gymnasium. Inger ging bedrijfskunde studeren aan de 
Universiteit Twente. Kirsten studeerde geneeskunde te Nijmegen.

Businessanalist
Inger werkt sinds kort voor Bronkhorst High-Tech B.V. te Ruurlo, 
als businessanalist. In haar eigen woorden: ‘Ik mag me overal mee 
bemoeien, maar ik draag nergens verant-woordelijkheid voor’. 
Zonder gekheid: Inger is uiterst consciëntieus, in alles, en levert 
dolgraag een analytische bijdrage aan de verschillende processen 
in de nieuwe werkomgeving. Daarvoor werkte ze vijf jaar voor 
Strukton en startte ze ooit haar werkzame leven op de financiële 
afdeling bij Wehkamp. Dat ze graag analyses van haar omgevingen 
maakt, blijkt ook deze middag. Als lid van een wedstrijdcommissie 
op een golfclub leer je de medeleden echt beter kennen.

Huisarts in wording
Kirsten weet het nu echt helemaal zeker. Ze volgt momenteel 
de huisartsenopleiding in Leiden en is werkzaam in Voorburg. 
Over enige tijd hoopt ze als waarnemend huisarts aan de slag te 
kunnen om uiteindelijk een eigen praktijk ergens in Twente te 
kunnen starten. Voorheen was ze een tijdlang arts-assistent-niet-
in-opleiding op de spoedeisende hulp van het MST te Enschede. 
In Rotterdam bekwaamde ze zich bij de Bergman Kliniek in 
orthopedische behandelingen. 

Ze wil echter afwisseling, ze wil variatie en dus wil ze een breder 
palet aan klachten bij patiënten kunnen diagnosticeren. Bovendien 
denkt en hoopt ze als huisarts veel meer een relatie op te bouwen 
met haar patiënten.  

IN GESPREK MET …
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Domburgsche Golfclub
We komen op de valreep nog even te spreken over mooie banen 
in Nederland. Op vakantie in Zeeland speelden Inger en Kirsten 
ooit de negen holes van de Domburgsche Golfclub. Vooral het uit-
zicht op de tee van hole 1 (de Noordzee op rechts en een over-
zicht over de hele baan) zullen ze van deze zesde (links)baan van 
Nederland (1914) nooit vergeten. Ze weten maar al te goed wat 
hen aanspreekt in het golfspel. Natuurlijk is het buiten zijn (vaak) 
heerlijk, en ook de gezelligheid in de baan en daarbuiten wordt 
benoemd, maar uiteindelijk is het golfspel een strijd met jezelf en 
een soort graadmeter van wie je bent. En nu Inger en Kirsten toch 
dit podium hebben: Of er nog twee dames zijn die belangstelling 
hebben om toe te treden tot dames 1 27 holes op de zondag?  Aan 
gezelligheid in hun competitieve team is echt geen gebrek. Vaak 
deden de dames van de Twentsche op de clubs die ze bezochten op 
zondagavond het licht uit. Misschien ook goed om te weten. 

Palmares
Hieronder een overzicht van bekers die door Inger en Kirsten 
werden gewonnen. Inger won in 2020 de Rifles Cup. Ze was de ee-
rste dame die deze prestigieuze wedstrijd tegen par van tweemaal 
achttien holes op één dag op onze nieuwe baan won. Op de oude 
baan was alleen Marijke Mogendorff haar ooit als vrouwelijke win-
naar (in 1992) voorgegaan. De heren golfers mogen zich uitgedaa-
gd weten want in 2021 en in 2022 kende de wedstrijd om de Rifles 
Cup andermaal twee vrouwelijke winnaars: Anita Pardijs en An-
nejuul Tielens. Inger zou graag de Van Hoey Smith Beker nog eens 
winnen. Kirsten bewaart misschien wel de mooiste herinneringen 
aan het winnen van The Bernard Bowl, al was het maar omdat 
deze robuuste beker tot het mooiste wedstrijdzilver op onze club 
behoort. Het winnen van de Queens Cup en de Rifles Cup staan 
hoog op haar verlanglijstje. Dat u het maar weet!

Inger ter Weele

The Bernard Bowl - 1938
1x winnaar 2017
3x runner up 2018/2019/2022

Strokeplay  
1x winnaar 2019
1x runner up 2020

Rifles Cup - 1960
1x winnaar 2020

Kirsten ter Weele  

6x Golfster van het jaar   2013/2014/2015/2019/2020/2021 

The Bernard Bowl - 1938
2x winnaar 2019/2022
4x runner up 2016/2017/2020/2021 

Strokeplay
2x winnaar 2015/2021
1x runner up 2012

Midwinterhoorn – 1961 2019
Vliescup – 1975 2020/2021
Zilveren Fazant – 1976 2014
Van Hoey Smith Beker – 1928 2013/2014/2020/2021
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Na mijn blog enige tijd geleden over mijn eerste 10 lussen ben 
ik alweer toegekomen aan mijn eerste 10 kaarten. We zijn drie 
maanden verder en nieuwe ervaringen rijker. Met dank aan Frieda 
zijn de eerste 10 kaarten ingeleverd. Zij spoorde mij aan op de 
dinsdagochtenden bij de dameswedstrijd te gaan schrijven.

In de baan was het soms nog wennen. Alhoewel ik weet dat je de 
tweede club op de green legt of richting je kar, toch ben ik twee 
keer mijn P-club vergeten. Ik krijg allerlei tips die voor de ervaren 
golfers vanzelfsprekend zijn, maar voor mij ‘veel aan mijn hoofd’. 
Looplijnen van de ander vermijden bij het putten, stilstaan, mond 
houden, niet achter de vlag staan, eigen bal eerst uit het putje 
halen, bij strokeplay niet zeggen ‘mag je hebben’, geen oefenslag in 
de bunker, niet droppen met twee stoklengtes bij tweede bal in de 
bosjes maar 100 meter teruglopen, dus bij de tweede bal ook een 
provisionele bal slaan, uit het blikveld staan bij de afslag van de 
ander, niet zeggen uit bewondering: ‘Je hebt nog geen putt gemist 
binnen één meter.’ Ik sla het op en meld me voorlopig nog niet aan 
als marshal.

Als ik voor mezelf tel én voor de ander gebruik ik mijn telraampje. 
Als ik in moeilijkheden verkeer raak ik soms mijn eigen stand 
kwijt. Zeg je nu bijvoorbeeld: ‘Ik lig met drie’, of ‘ik ben op weg 
naar vier?’

Van alle golfers in Nederland is 32 procent vrouw. Dat percentage wil de NGF omhoog brengen. Marketing directeur Daniëlle Wallet 
stelde onlangs in haar maandelijkse column op ngf.nl dat ze veertig procent vrouwen een mooi streven vindt. Monica Markink las die 
column ook en reikte de redactie onderstaande regels aan, geschreven door haar nichtje Els Markink. Daarin blikt Els terug op haar 
eerste ervaringen met golf op de Utrechtse Golfclub Amelisweerd. We drukken deze regels hier af omdat ze een zeer herkenbaar beeld 
geven van wat er op een beginnende golfer in en buiten de baan allemaal wel niet afkomt. Els gaf haar stuk de titel ‘De eerste tien kaarten’. 

DE EERSTE TIEN KAARTEN

Regels, etiquette, afstemmen, gesprekken onderweg, omgeving in 
me opnemen, vogels herkennen, swings van anderen bestuderen, 
mijn hersens kraken. Langzaamaan loop ik met meer gemak in de 
rondte. Niet meer verdwaald, kar op de juiste plek. Na de stijgende 
lijn qua resultaten kwamen de schommelresultaten. Van 47 naar 
handicap 34 en via 31 en 32 en 33 nu weer terug bij 31. Dankzij 
de fun-en-jubileum-commissie sluit ik aan waar kan. Als oranje 
Queen heb ik rondgelopen op Koningsdag en als natte hond 
op pinkstermaandag. In de kantine na afloop van de wedstrijd 
konden de anderen wel zien dat Mary en ik in ons turquoise pakje 
bij de nieuwe leden hoorden. De rituelen bij de prijsuitreiking zijn 
ook nieuw. Zomaar op mijn tweede vrijdagdamesmiddag een prijs 
gewonnen. Ik mocht kiezen en koos een body lotion voor mezelf. 
‘Wil je deze bon niet?’, vroeg Emmigje.

’Ik hoef geen voedselbon’, zei ik.

Nadat ik gelach hoorde, begreep ik ook wel dat de Jumbo ook een 
Golfwinkel heeft.

Dank aan alle enthousiaste mede-flightgenoten en de hele 
Amelisweerd-entourage dat ik me nog steeds zo welkom voel.

Els Markink

Palmares Frank Engel
Op zondag 29 mei jl. won Frank Engel voor de vijfde keer de Law Cup. 
Reden voor de redactie om de leden een geactualiseerd overzicht aan te bieden van diens palmares. De cijfers spreken geheel voor 
zich. Al meer dan twintig jaar is hij vrijwel jaarlijks  winnaar van een of meerdere van de belangrijkste clubwedstrijden. Hulde.

Open Clubkampioenschappen Strokeplay 2011, 2012, 2014, 2015, 2016, 2020 
Open Clubkampioenschappen Matchplay 2007, 2009, 2011, 2021, 2022
(Law Cup) 
Collins Cup 2001, 2003, 2008, 2010, 2012, 2013, 2017
60th Rifles Cup 2003, 2010, 2011 
Queen’s Cup 1994, 2012
Zilveren Fazant 2009, 2012
De Profs Cup 1999, 2009  
TGC Blad 2020
Bad Boekelo Beker 2011
Golfer of the Year (15x !!!) 2001, 2003, 2006, 2008 t/m 2017, 2020, 2021
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EEN DIERENVERTELLING

Een eindje verder staat een stok in een klein gaatje midden op een 
heel mooi grasveldje. Als het ze lukt om het ei erin te slaan, wordt 
het er weer uit gehaald en zoeken ze een ander plekje om het ei 
weer op een pinnetje te plaatsen en het vervolgens weer weg te 
slaan.

De haas is werkelijk zeer verbaasd. Dit heeft hij nog nooit 
meegemaakt. Van de aanwezigen weet eigenlijk niemand waarom 
die mensen dat doen. Vaak komen dezelfde mensen terug en 
doen ze weer exact dezelfde vreemde handelingen. Een van de 
aanwezigen, een boerenzwaluw, beweert dat de mensen het niet 
voor hun plezier doen. Bij de plek waar hij zijn nest heeft onder 
de overkapping, vlak achter de parkeerplaats vangt hij veel van 
de gesprekken op. De zwaluw hoort er veel geklaag over andere 
mensen op het landgoed, zelfs zijn kinderen in het nest valt het op.

We horen: “Ze lopen niet door, zoeken te lang naar de bal, het gras 
is te lang of het is te kort en we moeten te lang wachten”. Vlak onder 
het nest van de zwaluw moeten de mensen sinds kort hun naam 
noteren en ook daarover wordt veelvuldig geklaagd.  Ook over de 
verbouwing van het landgoed vangt de zwaluw kritische geluiden 
op. De boerenzwaluw kan niets anders bedenken, dan dat die 
mensen er gedwongen worden een ei weg te slaan en er vervolgens 
achteraan te lopen. De mussen, die op het terras hun voedsel 
verzamelen, zijn dezelfde mening toegedaan als de boerenzwaluw. 
Op het terras horen ze bovendien ook heel veel meningen over hoe 
het anders zou moeten. Een aanwezige mus vertelt dat hij een keer 
‘s avonds in het clubhuis zat opgesloten. 

door René Sorel

Niet lang geleden heeft zich een haas gevestigd op een fraai 
landgoed tussen Bornerbroek en Delden. Hij komt uit een weiland 
iets verderop gelegen. Hij is getipt door een deftige fazant die erg  
is te spreken over het landgoed.

Op een mooie dag bereikt de haas in alle vroegte zijn nieuwe 
bestemming. De fazant heeft hem verteld dat de dieren zich 
verzamelen op het landgoed kort voor zonsondergang op een open 
plek vlak bij de vijver.

Direct na aankomst zoekt de haas een mooie plek uit om er 
zijn leger te vestigen. De hele dag houdt hij zich schuil, want er 
komen telkens mensen langs, maar hij begrijpt niet wat ze er doen. 
Diezelfde avond gaat hij naar de open plek vlak bij de vijver. De 
zon is bijna onder en hij treft er, zoals de fazant voorspeld heeft, 
een flink aantal dieren. Natuurlijk zijn er meer hazen. Maar er 
zijn ook reeën, fazanten, egels, eekhoorns, muizen en heel veel 
verschillende vogels.

Daar, in het laatste daglicht van zijn eerste dag, krijgt de 
nieuwkomer te horen waar hij is beland. Één van de drie aanwezige 
kapoenen begint te vertellen. Overdag komen er mensen naar het 
landgoed. Zij hebben bijna allemaal een lange tas op wieltjes bij 
zich, maar gelukkig zit daar nooit een geweer in. Ze hebben een 
rond ei bij zich, dat zorgvuldig op een pinnetje geplaatst wordt. 
Zodra het erop ligt wordt het weggeslagen met een stok. Ja, en wat 
zo vreemd is, ze gaan er nog achteraan ook. Vaak ligt het ei midden 
op het grasveld, maar regelmatig belandt het in het struikgewas. Ze 
gaan ernaar op zoek, om het vervolgens weer verder weg te slaan. 
Het kan geen ei zijn, want ze slaan het niet kapot. 
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legt daarom de aanwezige dieren uit wat er waarschijnlijk wél aan 
de hand is. De mensen die dagelijks op het landgoed komen doen 
aan een activiteit, die sport heet, hier heet de sport golf. En dat ei 
is geen ei, maar een golfbal. Het is een heel moeilijke sport. Als er 
iets niet goed gaat in het beoefenen van die sport, ligt dat eigenlijk 
altijd aan de persoon zelf, maar daarmee hebben veel mensen juist 
zo’n moeite.

De aanwezige dieren zitten ademloos naar het verhaal van de 
bosuil te luisteren. De zon is inmiddels ondergegaan. Voor veel 
dieren is het nu eindelijk een beetje duidelijk geworden waarom 
er op dit mooie landgoed zoveel klaagzangen vallen te beluisteren. 
De vogels nemen zich voor de klaagzang te gaan beantwoorden 
met hun eigen gezang.

Na deze kennismaking zoekt de haas zijn leger op en valt hij in een 
diepe heerlijke slaap, waarin hij droomt dat de klaagzangen zullen 
afnemen en er ook door de mensen meer genoten zal worden op 
het mooie landgoed. 

Er kwamen een heleboel mensen die allemaal gingen kijken naar 
wat andere mensen aan getallen en plannen op een scherm lieten 
zien. Ook daar voltrok zich hetzelfde tafereel: veel klagen en veel 
andere meningen. Het ging over geld en dat iets veel te duur was 
geweest.

De veldmuizen volgen nog steeds met groeiende verbazing het 
gesprek. Hun ervaring is het dat mensen nogal eens boos worden 
als ze het voorwerp dat ze weggeslagen hadden niet meer kunnen 
terugvinden.

Op een tak van de eik, vlak naast de open plek bij de vijver, heeft de 
bosuil de conversatie gniffelend gadegeslagen. Hij weet wel beter. 
Van een oude kerkuil had hij ooit gehoord dat het dier, dat mens 
heet, in staat is om gevoelens van ongenoegen op de omgeving 
te projecteren. Ze doen dat op een wijze die klaagzang genoemd 
wordt. De egel kan de uitleg van de bosuil niet volgen, want het 
is hier zó mooi en het diertje vraagt om meer uitleg. De bosuil 
verlaat zijn plek op de tak en komt bij de andere dieren zitten en 
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Dames 1 dinsdag 27 holes - KAMPIOEN - promotie naar de 
hoofdklasse

Dit jaar waren wij als wel vaker ingedeeld met clubs uit Noord-
Nederland. We boften want we mochten spelen tegen: Hooge 
Graven, De Noord-Nederlandse, Zwolle  en de Drentsche.

Bijna allemaal mooie banen en tevens ook gezellige teams. Enkele 
van onze tegenstanders hadden nog wel moeite met het tellen en 
met de regels maar dat werd o.a. vriendelijk gecorrigeerd door een 
oude rot van de Noord-Nederlandse en natuurlijk af en toe door 
ons. 

We wonnen de eerste keer al met 18 – 0. Niet dat het allemaal 
eenvoudig was, maar de kwartjes vielen gelukkig vaak, ook in 
volgende wedstrijden, de goede kant op. Ook de andere scores 
logen er niet om: 14-4, 16-2 en 15-3. Voor de laatste wedstrijd was 
de race dus al gelopen. Op een gegeven moment schaamden we 
ons wel een beetje voor deze uitslagen maar we waren er natuurlijk 
ook blij mee.

De competitie werd afgesloten in Zwolle. Er waren mooie speeches, 
leuke liederen en een ABC. Wij werden mooi in de bloemen gezet. 
Volgend jaar dus de hoofdklasse, wij hopen dan meer naar het 
midden van het land te mogen om eens op andere banen te kunnen 
spelen. We gaan de eer hoog houden, maar de vriendinnen van 
de Noord Nederlandse verwachten ons vlug weer terug, want op 
de een of andere manier komen we toch altijd weer bij hen in de 
poule. 

Het was weer een heerlijke competitie, we genoten van en met 
elkaar.

Biebie, Liesbeth, Sabine, Lucy, Janette, Christien en Annejuul 

Dames 1 zondag 27 holes - prolongatie in de hoofdklasse

Na ons twee jaar verheugd te hebben op een zeer mooie poule in 
voornamelijk Brabant, werden we afgelopen december verrast door 
een nieuwe poule-indeling in het noorden van het land. Dames 1 
is de afgelopen jaren totaal vernieuwd en kent daardoor een aantal 
nog relatief onervaren competitiespeelsters. Ook hadden we geen 
idee welk niveau we in de hoofdklasse zouden kunnen verwachten.  
We hebben een hele leuke, gezellige en vooral ook sportief goede 
competitie gehad, waarin wij uiteindelijk net nipt 2e zijn geworden 
en handhaving in de hoofdklasse hebben bereikt. 

Twintig teams deden namens de TGC mee aan de landelijke voorjaarscompetitie, daaronder vijf damesteams. En uitgerekend de dames 
gingen er tweemaal met een overwinning in de poule vandoor. Dames 1, 27 holes, dinsdag (Biebie van Leeuwen) promoveerde naar de 
hoofdklasse en dames 2, 27 holes, (Eveline Angeneind) speelt volgend jaar in de tweede klasse. Van de overige achttien teams slaagden 
veertien teams erin zich te prolongeren. Heren 1, 27 holes (Jeroen Spaans), heren senioren  2, 27 holes, (Henny Nijenhuis), heren senioren 
3, 27 holes, (Jan Herman van der Veer) en heren senioren 1, 18 holes, (Gertjan van der Sluijs Veer) spelen volgend jaar een klasse lager. 

De redactie mocht van meerdere teams kopij ontvangen, vaak van de captains, waarin werd teruggeblikt op de onderlinge sfeer en 
prestaties. Hieronder daaruit een compilatie.

NGF-COMPETITIE 2022. EEN TERUGBLIK.
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Dames 2 zondag 27 holes - KAMPIOEN - promotie naar de 
tweede klasse

Net voor de zomer van 2021 besloten we in al onze spontaniteit 
aan de borreltafel dat we met een “vriendinnenteam” in 2022 
aan de zondagcompetitie wilden deelnemen: Team Pino(t). 
En hoewel het ons zeker om de gezelligheid gaat, zijn we ook 
bloedfanatiek! Ons trainingsschema hadden we dus in no time 
volledig georganiseerd: technisch programma bij Andrew Allen, 
fysieke training bij Matthieu Jansen, put-clinic bij Rob Mouwen, 
theorieles van Jeroen Spaans, deelname aan oefenmiddagen van 
de technische commissie en uiteraard zelfstudie in de baan, in 
de R&A app en op hole 19. De kledingkeuze leverde wat meer 
stress op, maar ook dit hadden we uiteindelijk een week voor de 
competitie op orde.

In april verschenen wij dus volledig afgetraind en in topvorm 
aan de start. Helaas moesten we meteen al één van de teamleden 
missen. Els moest voor haar werk naar Zambia en heeft ons op 
afstand geïnspireerd tot de behaalde successen. 

Bij een fanatiek team hoort natuurlijk professioneel vervoer. Dankzij 
Heleen zijn we met een comfortabele bus op alle competitiedagen 
gezamenlijk naar de clubs in Dronten, Emmeloord, Tiendeveen en 
Diepenveen gereden. Voor de teamspirit kunnen we dit elk team 
aanraden!

Het resultaat van dit alles is inmiddels bekend. Naast het beoogde 
plezier en de gezelligheid, zijn we kampioen geworden! Ons 
kampioenschap is mede mogelijk gemaakt door de vakkundige 
invalsters Sabine Olsman en Annejuul Tielens; bedankt! (Hierdoor 
is Annejuul zelfs min of meer met twee teams kampioen geworden.)
Op 30 juni zijn we reeds gestart met ons trainingsprogramma voor 
2023.

Heren 3 27 holes – prolongatie 

Zeven leden telde ons team, van wie er vijf nog niet eerder 
competitie hadden gespeeld namens de TGC. Onder die laatste 
categorie ook de winnaar van de Collins Cup uit 2021. Onder de 
eerste categorie bevond zich een speler die in zijn jeugd op het 
Rijk van Nijmegen veel matchplay-partijen speelde tegen Robert 
Jan Derksen. 

Op één dag wonnen we van de latere nummer 2, De Nunspeetse 
3, alle greensomes en verloren we in de middag van hen bijna 
alle singles. Maar we hebben geknokt en onze posities weten te 
prolongeren. Het team van de Sallandsche werd terecht kampioen. 
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Heren senioren 2 27 holes - degradatie

Tijdens de vorige competitie in 2019 verrasten wij vriend en 
vijand, maar vooral onszelf door alle wedstrijden in de 3e klasse 
te winnen en daarmee automatisch promotie naar de 2e klasse te 
realiseren. Met een groot deel van het toenmalige team begonnen 
wij dit jaar aan ons avontuur in de 2e klasse in de verwachting dat 
het heel zwaar zou worden. 

Met tegenstanders als Semslanden 1, Drentse 1, Zwolle 1 en 
Nunspeet 2 én handicapverschillen van 5 tot soms wel 10 in 
ons nadeel bleek ons bange vermoeden al heel snel bewaarheid 
te worden en hebben wij alle 4 partijen kansloos verloren. 
Desondanks kijken wij terug op een aantal leuke weken golf met 
gastheren die zich van hun beste kant lieten zien en ook het feit 
dat de meeste spelers deelnamen aan het diner. Om in de toekomst 
betere resultaten te boeken zouden we de technische commissie 
nog mee willen geven om ook voor de seniorencompetitie weer 
een selectiebeleid in te voeren met bijbehorende trainings- en 
oefensessies.

Heren 3 selectie 36 holes - prolongatie

Nieuw team, nieuwe spelers. Met voornamelijk onervaren 
competitiespelers vormden we dit jaar heren 3 van de 36 holes 
competitie. Het was een leerzame competitie voor velen. Fanatiek 
op de baan en veel gezelligheid erna bij de borrel en bij het diner. 
Onze jongste speler, Danny Kristen, pakte op de laatste speeldag 
zijn eerste twee punten in de single! 

Al met al een mooie combinatie van fanatiek golfen en gezelligheid!

Heren senioren 4 27 holes - prolongatie

Ons team bestaat uit 6 heren, want iedereen wil graag elke 
competitiewedstrijd spelen. Vooraf was al wel bekend dat, 
gezien de poule-indeling,  het strijden voor een promotie er niet 
inzat, daar er twee sterke teams, namelijk De Sallandsche en De 
Gelpenberg, zouden strijden voor de 1e plek.

De winnaar was na 4 vrijdagen strijden De Sallandsche. Dit team 
was ook de kampioen van de laatste competitie. Wij zijn er net 
in gebleven door te winnen van het team van De Koepel dat 
uiteindelijk degradeerde.

De grote winst voor ons dit jaar was de ‘aankoop’ van ons nieuwe 
lid,  Fokke Posma. Hij bracht uiteindelijk de meeste punten binnen, 
nipt gevolgd door Gerard Vehof.
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Heren 2 27 holes - prolongatie

Voor H2 27 holes is de competitie dit jaar naar verwachting 
verlopen. Graag hadden wij het kampioenschap veroverd, maar 
een mooie tweede plek, na een spannende strijd met ’t Sybrook (3e) 
en Winterswijk (4e en gedegradeerd), is geen verkeerde prestatie.

Ons team bestaat uit acht enthousiaste golfers met als gezamenlijke 
passies ‘golf ’ en ‘gezelligheid’ die naadloos aansluiten bij deze 
competitie. Daarnaast zijn er opmerkelijke verschillen.

Eén teamlid is in de winterdag te vinden in het warme Turkije 
en daardoor niet inzetbaar in de eerste wedstrijd. Een ander 
teamlid speelt ‘op z’n Duits’, oftewel: ‘It ain’t over till it’s over’. Dan 
hebben we nog onze sigaren rokende, veelvuldig op de Twentsche 
gesignaleerde handelaar in industriële messen. Zijn prestaties 
dit jaar waren, net als zijn verbale kwaliteiten, ‘messcherp’. Ook 
de verbale kwaliteiten van Mr. NEO zijn op de Twentsche (en ver 
daarbuiten) bekend. In Winterswijk, Hoog Keppel, Brummen en 
Oldenzaal is men inmiddels op de hoogte van alle (financiële) 
details van de transfer van Weghorst naar Burnley.

Ons “hoe haal ik mijzelf uit de wedstrijd” teamlid heeft wat dat 
betreft een topprestatie geleverd. 5 up met nog 7 holes te gaan en met 
1 down verliezen! Verder commentaar overbodig. De Feyenoord-
fan in ons gezelschap heeft een geweldig voetbalseizoen achter de 
rug. Zijn gedachten waren echter zodanig gefocust op dat spelletje 
dat hij ons edele golfspel op een iets lager pitje gezet had en een 
aantal keren verstek moest laten gaan.

Al jarenlang is bij de “insiders” bekend dat de handicap van één 
van onze spelers niet in lijn ligt met zijn spelniveau. Hij heeft tot na 
de competitie gewacht om zijn handicap drastisch (min 2,5 punten 
in een week tijd) te verlagen. Het heeft hem, en ons team, veel 
punten opgeleverd! Tenslotte is er een captain die “de boel” in het 
gareel probeert te houden, na afloop de nota’s betaalt en verrekent 
en zelf z’n puntjes pakt als hij geblesseerd (rug) is.

Diversiteit, strijd, sportiviteit, inclusiviteit, loyaliteit en altijd tot 
iets extra’s bereid. Best wel een mooi team dat Heren 2 27 holes 
op zondag!

Dames senioren 1 18 holes  - prolongatie

Na een drooglegging van twee jaar was het eindelijk weer zover: we 
mochten weer competitie spelen! Met veel enthousiasme zouden 
we strijden tegen de Keppelse, ‘t Sybrook, De Scherpenbergh en 
tegen de Noord-Nederlandse. Gelukkig zagen we hier en daar 
nog wat bekende gezichten, maar voor het merendeel toch vooral 
nieuwe. Zelfs teams die voor het eerst competitie speelden, maar 
gewapend met horloges waar het hele baanboekje  in zat en met 
verrekijkers. Wij simpele zielen hebben genoeg aan de 100 en 150 
meter palen in de baan en het tellen van stappen. Maar bepaalde 
basisregels en bekende begrippen zoals ‘dormie’, ‘stimp’ e.d. zaten 
er bij veel nieuwe dames nog niet in.

De leeftijden verschilden ook nogal wat van elkaar: van een aantal 
van de tegenstanders konden we de moeder zijn, dat had een 
zekere charme natuurlijk, maar aan hun fysieke souplesse konden 
we niet tippen, daarvoor moesten wij  ons in allerlei bochten 
wringen. We lost one, we won one, maar over het geheel genomen 
zijn we onderaan geëindigd.

De gezelligheid en sportiviteit stonden hoog in het vaandel, daar 
ontbrak het niet aan en daarom kijken we terug op een leuke en 
gezellige competitie. We gaan de koppen bij elkaar steken en een 
strategie bedenken hoe we het de volgende keer gaan aanpakken.

Heren senioren 3 18 holes - prolongatie 

Door het terugtrekken van het team van de Koepel hebben we 
met 4 teams 4 keer gespeeld. Eén wedstrijd niet voor het ‘echtje’! 
Daardoor hebben we wel op onze eigen baan gespeeld;  géén 
gastheerschap zonder zelf te spelen. Echt veel leuker. 

Zoals gebruikelijk bij de NGF waren we ingedeeld met teams uit 
de noordelijke drie  provincies van het land. Allemaal op ruim 
anderhalf uur rijden. In Emmen en Appelscha speelden we op 
9-holes-baantjes bij vakantieparken. Vervolgens thuis op onze 
baan en op de laatste dag in Havelte. Tijdens het goede Aziatisch 
buffet daar werd de kampioen, het team van Havelte, gefeliciteerd 
en werden er kadootjes gegeven. Wij hadden leuke dingen van de 
Twickelwinkel meegebracht.

In de allesbeslissende wedstrijd tegen Havelte speelden we gelijk. 
Het aantal gewonnen wedstrijden was gelijk 9-9 . Helaas was hun 
hole-saldo, zowel bij de singles als greensomes beter, waardoor de 
4 bonuspunten zorgden voor een 9-13 verlies.

Alom was er waardering voor onze baan en voor onze horeca, 
ondanks de renovatiewerken aan onze baan. Geweldig om na 2 jaar 
onder voortreffelijke weersomstandigheden en met goedgemutste 
heren weer competitie gespeeld te hebben. De begeleiding door 
onze competitie coördinator Wouter Jobsen was uitstekend en 
verdient een pluim!
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Dit heeft geholpen om deze mensen te zien als gelijkwaardige 
mensen die zo zelfredzaam mogelijk dienen te functioneren in onze 
maatschappij om zo een inclusieve samenleving te realiseren.

De filosofie achter de SO is dat iedere deelnemende sporter een 
gelijke kans krijgt tijdens een wedstrijd om uit te blinken. Blijven 
in de reguliere sport alleen de besten over en strijden die voor 
de prijzen, bij de SO-wedstrijden kunnen alle mensen met een 
verstandelijke beperking, ongeacht hun prestatieniveau, deelnemen 
aan wedstrijden en een kans maken om te winnen. Zij sporten 
namelijk tegen anderen met een gelijk prestatieniveau. Om dit te 
bereiken wordt gebruik gemaakt van het principe van “divisioning”. 
Prestaties worden vergeleken en sporters van min of meer hetzelfde 
niveau zitten in dezelfde competitie waardoor een ieder dezelfde 
medaillekansen heeft.

Maar, en dat is bij de reguliere Olympische Spelen niet anders… 
ook bij de SO is meedoen minstens net zo belangrijk als winnen. 
Het is mooi om dit terug te zien in de Olympische eed, die door alle 
sporters op de openingsavond in het FBK-stadion werd afgelegd: “Ik 
ga voor de overwinning. Maar door mijn inzet ben ik al winnaar”. 
Dit tegelijkertijd uitgesproken te horen door ruim 3000 sporters is 
gaaf om mee te maken.

door Geert Janssen

In het weekend van 12 en 13 juni vonden in Twente de Special 
Olympics (SO) plaats. Een sportevenement voor sporters met een 
verstandelijke beperking. De missie van dit fantastische gebeuren is 
deze mensen te stimuleren om te sporten, zodat ze meer kans krijgen 
zich te ontwikkelen, plezier te beleven, moed te tonen en dit te delen 
met hun naasten. Het levert niet alleen een belangrijke bijdrage aan 
het fysieke, mentale en sociale welbevinden van de betrokkenen, 
maar levert daarnaast ook een belangrijke en onmisbare bijdrage 
aan een positieve beeldvorming van mensen met een verstandelijke 
beperking als volwaardige burgers van onze samenleving, aldus de 
visie van de SO. 

Eunice Kennedy Shriver, de zus van de voormalige Amerikaanse 
president John F. Kennedy, is de grondlegger van de SO. In 1963 
organiseerde zij zomerkampen voor mensen met een verstandelijke 
beperking en dit sloeg zo aan dat in 1968 de Special Olympics 
Incorporated werd opgericht. Dit initiatief groeide uit en werd in 
meer dan 190 landen overgenomen waardoor miljoenen mensen 
met een verstandelijke beperking zijn gaan sporten.

Zo bleef ook Nederland  niet achter en is er in de afgelopen jaren 
veel bereikt. In 2016 ratificeerde ons land de VN-conventie met 
rechten voor mensen met een beperking. 

SPECIAL OLYMPICS OP DE TWENTSCHE
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Iedereen was zo enthousiast, aandoenlijk om waar te nemen. 
Omstreeks 16.00 uur naar huis, want er waren nu wel heeeel veeel 
prikkels om te verwerken en zondag was D-Day. Dan ging het er 
echt om en viel er ook nog eens een extra prijs te winnen: kwalificatie 
voor de International Special Olympics in 2023 te Berlijn.

Op zondag herhaalde zich min of meer vanaf 09.00 uur het 
programma. Weer veel in een oranje shirt geklede vrijwilligers van 
wie een aantal weer was gekoppeld aan hun “maatje” van de 1e dag. 
Zo mooi om te zien hoe sommige deelnemers daar aan hechtten. 
Zelfs vreugdetraantjes vloeiden wanneer aan hun wensen om 
dezelfde vrijwilliger als begeleider te krijgen, kon worden voldaan.

Om 15.00 uur arriveerde onze burgemeester, mevrouw Nauta, 
die samen met de voorzitter van het bestuur van de SO, de heer 
Verbunt, bereid was de medailles uit te reiken. Dit werd echt HET 
hoogtepunt. Of ze in hun poule nu zesde of eerste werden, alle 
medailles werden met applaus in ontvangst genomen door spelers 
met een ontwapenende lach waar geluk en blijheid en ook trots uit 
straalde… het mooiste moment voor eigenlijk iedereen en zeker 
ook voor alle vrijwilligers…hier heb je het voor gedaan.

In hun slotwoorden dankten mevrouw Nauta en de heer Verbunt de 
Twentsche voor de geweldige prestatie die was geleverd en daarnaast 
voor de hartelijkheid en de gastvrijheid die aan alle betrokkenen ten 
deel was gevallen. Je hoorde ze eigenlijk zeggen: ”The best Games 
ever!”

Golf maakt deel uit van de vele sporten die gedurende de 
sporttweedaagse worden beoefend. De Twentsche had zich 
beschikbaar gesteld en werd aangewezen om het golfgebeuren te 
hosten. Daar komt heel wat bij kijken en gelukkig kon al eind 2021 
met de voorbereiding worden gestart. Onder de bezielende leiding 
van Gert Hulshof werd een toernooicommissie samengesteld met 
Annejuul Tielens, Paul Eibergen, Hans Hoekstra en Geert Janssen. 
De commissie werd geadviseerd door technisch gedelegeerde en 
golfprofessional van de Amsterdamse Golf Club Dirk Sandee. 

Er werd gewerkt aan een draaiboek en aan het werven van 
vrijwilligers. Ruim 30 sporters hadden zich ingeschreven en zij 
spelen met een zogenaamde unified partner met wie zij samen door 
de baan lopen om een foursome te spelen. Op dag 1 spelen zij een 
oefenronde die echter voor de technisch gedelegeerde scores oplevert, 
waardoor hij de divisioning kan uitvoeren om op de volgende dag 
poules te hebben met min of meer gelijkwaardige spelers die dan 
tegen elkaar strijden voor de medailles. Vrijwilligers waren nodig 
om alle flights te begeleiden, maar ook om de oefenfaciliteiten te 
bemensen. Na binnenkomst ontvingen alle deelnemers en alle 
vrijwilligers, dankzij een ruimhartige sponsoring door Donald en 
Alice, een mooie katoenen goodiebag waarin een kleine handdoek, 
een waterfles en een golfballetje, alles bedrukt met het logo van de 
Twentsche en met verwijzing naar de Special Olympics 2022. 

Na het openingswoord van onze trotse voorzitter wilde men al snel 
oefenen. In groepjes werden ze verdeeld over de drivingrange, de 
oefenholes om te chippen en de putting green. Daarnaast waren er 
vrijwilligers nodig voor de verwerking van de (fraaie apart gedrukte) 
scorekaarten, de aankleding van clubhuis en terras, de begeleiding 
van de sporters die arriveerden, assistentie van So Nice etc. Ruim 
60 vrijwilligers per dag hadden we nodig en… binnen korte tijd 
hadden we ze. Fantastisch, hoe snel onze leden dit initiatief wisten 
te omarmen… de Twentsche op haar best!

Op beide dagen togen de sporters met hun unified partners en de 
vrijwilligers naar “hun” hole om daar om precies 12.00 uur af te 
slaan. Het verliep fantastisch en er is eigenlijk niets mis gegaan. Alles 
verliep volgens planning en de spelers genoten met volle teugen, zo 
was van hun gezichten af te lezen. De baan was speciaal geprepareerd, 
waarbij de teeboxen soms waren verplaatst, waardoor geen hinder 
werd ondervonden van de renovatiewerkzaamheden. En wat was 
iedereen enthousiast over de baan. Deze was dankzij de regen in 
de voorafgaande dagen prachtig groen en de weersomstandigheden 
zaten ook nog eens mee. Tussen 14.00 en 15.00 uur kwamen de 
spelers terug van hun 9 holes en konden genieten van een drankje 
en van een ijsje uit de speciaal ingehuurde ijscokar.
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door leden Twente-Cup-commissie

Kom jij ook?

Voor de meesten van jullie is bekend dat de Twentsche Golfclub elk jaar in het eerste weekend van september de Twente-Cup 
organiseert. Dit doen we al sinds 1929! Deze PGA Tour wedstrijd is de oudste golfwedstrijd voor PGA-professionals in Nederland. De 
wedstrijd op de Twentsche is voor veel pro’s één van de favoriete PGA-wedstrijden om aan deel te nemen. Dit jaar wordt er rondom de 
wedstrijd ook van alles georganiseerd speciaal voor de leden.

Eén van de vele tradities binnen de Twentsche is de Twente-Cup. Een sportief evenement waarbij we trots zijn dat we gastheer mogen zijn 
van deze PGA-wedstrijd. Alle leden zijn welkom om dit weekend de verrichtingen van de pro’s te volgen in de baan. En om het sportief en 
gezellig te maken, zijn er dit jaar voor alle leden rondom de wedstrijd ook leuke dingen geregeld. Speciaal voor een aantal activiteiten komt 
er op het grasveld tussen het clubhuis en hole 15 een hospitalitytent.
Dit is de eerste aanzet voor een promodorp in de komende jaren. De ambitie is om bij het 100-jarig bestaan van de vereniging rondom de 
Twente-Cup een evenement te organiseren waar heel Twente voor uitloopt. Maar we beginnen bescheiden. Het idee achter deze ambitie is 
om via het evenement ook de Twente-Cup te laten groeien. Een groter evenement betekent meer prijzengeld. En meer prijzengeld trekt weer 
meer en grotere namen onder de pro’s aan en daarmee meer publiek. 

In deze Putter leest u meer over het volledige programma rondom de Twente-Cup.

Monday-tour
Is jouw handicap maximaal 6,9? Dan is de Monday-tour jouw kans 
om een wedstrijd met een pro te spelen. Op maandag 29 augustus 
hebben de pro’s de mogelijkheid om voor te spelen. Hier kunnen 
leden met een handicap onder de 7 zich ook voor opgeven. De 
wedstrijdvorm is 18 holes strokeplay zonder handicap-verrekening. 
De ervaring leert dat de pro’s na deze wedstrijd snel vertrekken. Zij 
hebben een lange reis naar huis en de volgende dag gewoon weer 
hun lessen. De amateurs sluiten de dag gezellig af met een diner.

Pro-Am
Op vrijdag 2 september wordt de Pro-Am gespeeld. Bij dit 
zakenevenement kun je een flight kopen en samen met jouw relaties 
en een pro de wedstrijd spelen. Hier doen elk jaar meerdere van onze 
(business)leden aan mee. De wedstrijdvorm is stableford, waarbij de 
beste twee scores in het team tellen. Altijd weer een enorm gezellige 
dag die afgesloten wordt met een gezamenlijke borrel/diner én met 
een prijsuitreiking en live muziek. 

Twente-Cup wedstrijd
Op zaterdag begint de echte wedstrijd om de Twente-Cup. De pro’s 
spelen 36 holes strokeplay over twee dagen. De Twente-Cup is de 
laatste wedstrijd in het seizoen. Na deze wedstrijd is bekend wie 
de Order of Merit gewonnen heeft. Voor de pro’s is dit dus een 
belangrijke wedstrijd.

Op zondag is het de finaledag. Wie wint na Dario Antonisse 
(2021/65-69) dit jaar de Twente-Cup? Op zondag wordt er gestart 
op basis van de klassering op de zaterdag. Dat betekent dat de pro’s 
die goed hebben gescoord op de zaterdag, later zullen starten op de 
zondag.

Kom langs en loop de laatste paar holes mee om het te volgen.

TWENTE-CUP 2022
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Beat-the-pro
Op de afslag van hole 15 speelt elke pro de ‘Beat-the-pro’ tegen een 
amateur. Hole 15 wordt weer omgebouwd tot een heuse arena met 
tribunes en muziek. De amateurs die een clubwedstrijd gewonnen 
hebben bij de Twentsche of één van de omliggende golfclubs worden 
hiervoor uitgenodigd. Wanneer je beschikt over stalen zenuwen en 
denkt dat je deze uitdaging wel aandurft, dan mag je je als lid van de 
Twentsche opgeven voor de Beat-the-pro. Als je jouw bal dichter bij 
de hole speelt dan de pro, win je één van de fantastische prijzen. En 
misschien sla je wel die hole-in-one!!

Golf-RAAK-dorp
Ook de jeugdleden of kleinkinderen zijn het hele weekend van harte 
welkom. Voor hen staat het Golf-RAAK-dorp opgebouwd met 
allemaal golfspelletjes. 

Golf-RAAK is het juniorprogramma van de NGF. Het is een dorp 
vol attracties waar kinderen spelenderwijs kennis kunnen maken 
met het golfspel. Vanaf donderdag 1 september staat dit fun-
park opgebouwd op het terrein van de Twentsche Golfclub. Alle 
jeugdspelers van de golfclubs in Twente worden uitgenodigd, maar 
ook de (nog) niet golfende jeugd is van harte welkom.

Zaterdag: activiteiten
Naast het meelopen in de baan en het kijken bij Beat-the-pro, zijn er 
dit jaar extra activiteiten waar leden zich voor kunnen opgeven. Zo is 
er op zaterdag een heerlijke driegangen-lunch (inloop tussen 12.00 
en 14.30), verzorgd door Brasserie So Nice. Een mooie gelegenheid 
voor leden, of groepjes leden om samen een tafel te boeken in de 
hospitalitytent en tegelijkertijd de Twente-Cup te kunnen volgen. 
Tijdens de lunch is er een loterij waarbij leuke prijzen te winnen 
zijn. En misschien kunnen we proosten op de pole-position van 
Max in Zandvoort. De kwalificatie is op zaterdag via schermen te 
volgen.

Zondag: de finale
Op de finaledag maakt de Twentsche er helemaal een feestje 
van. Emiel Kwekkeboom van Joann in Enschede verzorgt dan 
een sterrenlunch in de hospitality tent. Na een ontvangst met 
champagne en amuses ga je aan tafel waarbij de lunch vergezeld gaat 
van een prachtig wijnarrangement. Na de lunch start rond 15:00 uur 
de Formule 1-race in Zandvoort. Pas na de finish komen de laatste 
flights van de Twente-Cup binnen zodat we allemaal op hole 18 de 
ontknoping van de wedstrijd kunnen beleven. Na de prijsuitreiking 
volgt er nog een feestelijke afsluiting in de hospitalitytent.

In de tent is er verder een wijnproeverij en een whiskyproeverij. 
Kortom een dag waarin golf, Formule 1 en culinair genot met elkaar 
gecombineerd worden.

Het terras van So Nice biedt natuurlijk een prachtig uitzicht op de 
spelers die hun ronde lopen. Ook op zondag wordt er op hole 15 
Beat-the-pro gespeeld. En de race op Zandvoort is te volgens via de 
schermen.

Kortom een vol, sportief en gezellig programma met voor elk wat 
wils.

Kijk voor meer informatie, voor prijzen en hoe je je kunt aanmelden 
op de website: www.twentschegolfclub.nl/club/twente-cup

Programma
Wat is er allemaal te doen op de club?

Maandag 29 augustus
 - Monday-tour

Vrijdag 2 september
 - Pro-Am

Zaterdag 3 september
 - Dag 1 Twente-Cup
 - Beat-the-pro op hole 15
 - Lunch voor leden
 - BBQ

Zondag 4 september
 - Dag 2 Twente-Cup
 - Beat-the-pro op hole 15
 - Exclusieve lunch met chefkk Emiel Kwekkeboom

En op zaterdag en zondag is er voor de jeugd het RAAK-
golfdorp, staan er schermen om de Formule 1-race te volgen 
en is er de kans om in de baan (mee) te lopen om de pro’s te 
zien spelen.

Graag tot ziens bij de Twente-Cup
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Het was Joop Rühl van De Kennemer die de eerste Twente-Cup 
in eigendom kreeg. Rühl had de edities van 1940, 1941 en van 
1942 gewonnen (toen nog pro op De Rosendaelsche) en toen hij 
na de winst in 1946 in 1950 voor de vijfde keer won, kreeg hij de 
Cup geschonken. De Twente-Cup-beker die de laatste jaren aan 
de winnaar wordt overhandigd is niet de bijzondere eerste beker 
uit 1929 maar de vierde. De eerste werd in 1929 gewonnen door 
Jos van Dijk van de Utrechtse GC De Pan. Van Dijk won de Cup 
weliswaar driemaal achter elkaar, maar de gewoonte om de Cup in 
dat geval te mogen houden, ontstond pas later.

Zo was het destijds in 1929 bepaald. De beker werd privébezit en 
is tot 2019  door niemand van de Twentsche ooit meer gezien. 
Joop Rühl overleed in 1986 en na zijn dood ontfermde een thans 
in Frankrijk (Carpentras) woonachtige dochter zich over de beker. 
Pius Muskens en Marcel Kienhuis hebben in 2018 contact met 
haar gelegd en gedaan gekregen dat de Twentsche Golfclub zich na 
vele decennia zelfs weer eigenaar mag noemen van de fraaie cup, 
onder de voorwaarde dat de beker niet zal worden uitgereikt aan 
toekomstige winnaars. Daar valt mee te leven. In onze prijzenkast 
pronken sindsdien, én voor het eerst, maar liefst vier Twente-
Cup-bekers! Vanaf 1951 speelde men om de opvolger van de 
eerste Twente-Cup, een tweede beker. Nadat deze driemaal achter 
elkaar door Gerard de Wit was gewonnen (in 1953, in 1954 en in 
1955), werd die zijn eigendom. Vanaf 1957 werd de derde beker 
ingezet en omdat Gerard de Wit opnieuw driemaal op rij won 
(in 1961, in 1962 en in 1963) moest om een vierde beker worden 
gespeeld vanaf 1964. Om die veel kleinere beker wordt sindsdien 
gespeeld. De weduwe van Gerard de Wit heeft de door haar man 
gewonnen bekers (twee en drie) na diens overlijden aan onze club 
aangeboden.

door leden Twente-Cup-commissie

Het ontstaan van de Twente-Cup
In 1923 kwam de markante Engelse golfprofessional Douglas 
Monk naar Nederland (Hilversumse Golfclub). Hij maakte een 
start met het behartigen van de belangen van de Nederlandse 
golfprofessionals. In 1924 raakte Monk betrokken bij de oprichting 
van de Nederlandse Professional Golfers Associatie (nu PGA 
Holland). Hij werd verantwoordelijk voor de onderhandelingen 
met de golfclubs in Nederland en met het Nederlandse Golf Comité 
(nu NGF). Een van de doelen van Monk was het organiseren 
van wedstrijden voor NPGA-leden. Hij vond de Harlequin Golf 
Company bereid om een Nationaal Professional Kampioenschap 
te ondersteunen. Het was de eerste keer dat een bedrijf de golfsport 
sponsorde in Nederland. Harlequin schonk een zilveren beker en 
stelde geldprijzen beschikbaar voor de beste spelers.

Het eerste kampioenschap werd gespeeld op de Twentsche Golfclub 
in 1928. De Twentsche verzocht om permanent gastheer van het 
kampioenschap te worden. Monk vond dat onverstandig, maar 
als prima zakenman stelde hij voor dat de Twentsche een eigen 
jaarlijkse wedstrijd zou organiseren en zo was de Twente-Cup 
geboren. Vanaf de eerste editie zou Monk meestrijden om de 
werkelijk prachtige beker, om uiteindelijk in 1938 als winnaar 
te eindigen (70-74). Het was, zoals Monk bij de prijsuitreiking 
verklapte, zijn eerste overwinning in een dergelijke wedstrijd in 
negentien jaar. 

De huidige Twente-Cup is niet de eerste beker uit 1929 
Om de Twente-Cup werd in 1929 voor het eerst gespeeld en de 
Twentsche Golfclub is altijd de gastheer geweest. Tot en met 1966 
speelde men om wat de TGC-Cup werd genoemd. Een jaar later 
werd de trofee omgedoopt in Twente-Cup. 

WIST U DIT VAN DE TWENTE-CUP?
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‘eigen’ Ruud Bos (in 1987, in 1988 en in 1989). Van schenken was 
echter geen sprake meer. Blijkbaar werd afgestapt van de ontstane, 
kostbare gewoonte.

Longhitter Dennis Markink brak op zaterdagmiddag 16 juli jl. vanaf 
de gele tee enigszins de baan af. Op de eerste negen scoorde hij maar 
liefst vier drieën op een rij: eagle, par, eagle, birdie. Dat is tamelijk 
ongekend. Zelfs toen Davey Porsius in 2019 tijdens het Twente- 
Cup-weekeinde een 63 liet noteren, kwam een dergelijke reeks op 
diens scorekaart niet voor. Zowel Davey toen als Dennis nu wisten  
op de slotholes niet te scoren. Integendeel, beiden leverden met 
twee bogeys alsnog slagen in.

Dennis speelde een ronde golf met zijn tante Monica Markink en 
met Alice Meijlis.

Hieronder zijn scores.

Ook zij sieren daarom opnieuw onze prijzenkast. Overigens, ook 
de vierde beker werd drie keer achtereen gewonnen. Eerst door 
Martin Roesink (in 1965, in 1966 en in 1967), maar ook door onze 

VIER DRIEËN OP EEN RIJ OP DE SCOREKAART

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 
4 4 3 4 5 3 5 4 4 4 3 5 4 4 3 4 4 5 72
3 4 2 4 3 3 3 3 4 3 3 4 4 4 3 5 5 5 65
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Clubprofessional
Golfvereniging De Hooge Vorssel (The Duke)                                                                                                                    
De Goyer Golf & Country Club                                                                                                                                    
Noord-Nederlandse Golf & Country Club                                                                                                         
Golfclub Almeerderhout                                                                                                                            
Nationale coach NGF

Aan de keukentafel in zijn huis te Blaricum spreek ik twee-en-
een-half uur zonder onderbreking met Ruud Bos. Ik had hem nog 
nooit ontmoet. Ik had uiteraard over hem gelezen (dat hij ook nog 
een zeer goed biljarter was en dat hij in De Telegraaf het onder-
werp van twee striptekeningen over het golfspel was geweest!) en 
ik had véél verhalen over hem gehoord, maar verder niet. Ik kende 
bovendien zijn fraaie palmares en ik wist dat Ruud de eerste golfer 
in Nederland was die rechtstreeks vanuit de amateurstatus playing 
pro werd. Nu dus oog in oog met een golflegende. Zijn vriendelijke 
presentie bij binnenkomst stelt me meteen op m’n gemak. Hij is 
net terug van Golfclub Almeerderhout, alwaar hij nu alweer acht 
jaar clubprofessional is.
Binnenkort stopt hij daar. Daarnaast is hij voor het NGF bonds-
coach van de B-Jeugd en van Jong Oranje. Maarten Lafeber heeft 
hem daarvoor gevraagd. Als kompas voor het gesprek had ik Ruud 
een uitgebreide vragenlijst gestuurd, maar al spoedig, gelukkig 
ook maar, gaat ons onderhoud over nog veel meer.

Welbespraakt en gedecideerd, maar met veel nuance, geeft Ruud 
zijn visie op het onuitputtelijke fenomeen dat golf(en) heet. Meer 
dan eens staat hij van tafel op om een swing-move of een put-
ting-stroke te doen, om me zo nog duidelijker te maken wat hij 
bedoelt. Ik ben zowel verbaasd als verrast. Ik herinner me niet 
eerder in mijn gesprekken met liefhebbers van het golfspel op één 
avond zo vaak de woorden ‘topgolf ’ en ‘topsport’ voorbij te heb-
ben horen komen. Simpele antwoorden komen daarentegen hele-
maal niet voorbij. Zijn vrouw Caroline schuift later nog even aan, 
en zo komen we ook over caddies en dergelijke te spreken; zij was 
namelijk een tijdlang zijn caddie op de Europese Tour wanneer 
Ruud geen tourcaddy had. Het is ronduit een onvergetelijke avond.    

Op welke leeftijd begon je met golf?
Als geboren Rotterdammer heb ik nog een tijdlang in de jeugd-
selectie van Feyenoord gevoetbald. Ik zat bij Mario Been in het 
elftal. Toen ik twaalf jaar was verhuisden mijn ouders naar Hil-
versum en aangezien een zwager van me, Gerrit Goor, golfprofes-
sional was, en ik wel enige aanleg had, begon ik daar te spelen. 
Opa van moederskant was head greenkeeper op de Hilversumsche
 geweest. Ik kreeg een Ben Hogan-setje en een mooie leren tas. Ik 
zal nooit vergeten dat de caddiemaster me vroeg om een proef-
swing te doen, dat hij vervolgens naar mijn swing keek en dat hij 
daarna tot mijn grote vreugde de woorden sprak: ’Jij hebt handi-

Ruud Bos (1963-)

door Marcel Kienhuis

  

Twentsche Golf Club
1983 Law Cup en Golfer van het jaar                                                                                                                       
1984 Law Cup en Strokeplay Kampioen                                                                                                               
1985 Law Cup en Strokeplay Kampioen

Nationaal
1983 Internationaal Amateur Kampioenschap (Haagsche)                                                                                                 
1985 Internationaal Amateur Kampioenschap (Kennemer)                                                                                  
1985 Nationaal golfer van het jaar                                                                                                                        
1987 Winnaar Twente-Cup                                                                                                                                      
1988 Winnaar PGA Kampioenschap *                                                                                                                      
1988 Nationaal Open Kampioen *
 (72 holes strokeplay: 285 / Eindhovensche)
1988 Winnaar Twente-Cup *
 (en daarmee dus winnaar van de
 Grand Slam * in Nederland)
1989 Winnaar Twente-Cup                                                                                                                                       
1989 Winnaar PGA Kampioenschap

Internationaal
1987 Florence Open Italië (tweede)
Speelde in de jaren 1987-1994 op de Europese PGA Tour, op de 
Europese Challenge Tour, op de Azië Tour en in Zuid-Afrika. Wist 
meerdere top-20 plaatsen te bemachtigen op de European Tour, 
top-5 noteringen op de Challenge Tour en nummer-1 posities in 
Nederland. Deed zo’n tienmaal mee aan een Dutch Open en haalde 
daar driemaal de cut.

“DE TWENTE-CUP IS EEN PRACHTIGE TRADITIE EN BLIJFT ALLEEN DAAROM AL  EEN TREKPLEISTER VOOR PRO’S”

‘We hebben de neiging om topgolfers
tot iconen te maken. Dat maakt 

grootheden en dat is super.’
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Wat voor een speler was jezelf?
Ik wilde winnen en ik wilde niet verliezen. Dat was een drijfveer. 
Niet willen verliezen klinkt ietwat negatief misschien, maar het is 
juist een positieve kracht. Daarbij was ik een aanvallende speler.

Ik golfte op gevoel, op intuïtie. Dat dachten mensen vaak niet van 
me; blijkbaar kwam ik soms over als een koele kikker, misschien 
ook omdat ik veel met techniek bezig was. Ik heb later wel lezin-
gen gegeven, voor een Sociëteit of voor een Rotary met allemaal 
succesvolle (zaken)mensen, over ‘scoren onder druk’. Verbaasde 
gezichten in de zaal als ik het thema halverwege de avond veran-
derde in ‘scoren zonder druk’. Die ‘z’ is essentieel voor een golfer. 
Hoe organiseer ik ‘drukloze’ gedachtes. Onze gedachten bij het 
swingen en het putten  zijn extreem belangrijk.

Om daarover (meer) controle te krijgen, is het cruciaal dat je rou-
tines ontwikkelt. Zo bouw je zekerheid in jouw spel in. Creëer een 
gevoel waardoor je in staat bent onder elke omstandigheid een 
beslissende chip of put te maken. En probeer tevens te denken: 
een mishit of een gemiste put is geen misser, maar het is informa-
tie. Daar kun je wat mee. 

cap 13’. Toen kon dat nog. Het voelde heel goed voor mijn zelfver-
trouwen. 

Wanneer werd duidelijk dat je best opvallend goed kon golfen?
Tijdens een Nationaal Matchplay-kampioenschap op De Pan haal-
de ik de kwartfinale of misschien zelfs de halve finale. Plotseling 
gaan mensen dan op je letten. Uiteindelijk werd ik de beste ama-
teur van Nederland en volgde ik daarmee Bart Nolte op. 

Wie waren destijds jouw golfhelden?
Jack Nicklaus, Severiano Ballesteros, Bernhard Langer?
Jack Nicklaus, die zeker. Maar ook iemand die je niet noemt: Tom 
Watson. Op de een of andere manier had ik het gevoel dat wat ik 
deed matchte met de dingen die Watson met zoveel meer succes 
deed. 

Wat moet je als topgolfer allemaal in je mars hebben?
We hebben de neiging om topgolfers tot iconen te maken, om 
hun karakters tot een soort karikatuur op te blazen. Dat maakt 
grootheden en dat is super. Op het allerhoogste niveau moet je 
echt beschikken over wat we wel de topgolf fundamentals noemen: 
persoonlijkheid, mentaliteit en (swing)techniek. Als een speler 
van nature teveel clubface-rotatie heeft, zoals een Justin Rose, 
wordt een uiterst goede timing ongelooflijk belangrijk. Maar komt 
iemand van nature square door de bal, dan wordt timing toch 
minder relevant. Een tourspeler moet eigenlijk alles kunnen.

Van wie heb je destijds de beste golfadviezen gehad?
Dat vind ik lastig te zeggen. Wat zit er aan potentie in je? En het 
golfspel staat ook niet stil; golf  is voortdurend bezig te evolu-
eren. Maar iemand als John Woof is zeker heel belangrijk geweest 
voor me. Dankzij hem kon ik versneld mijn diploma van teach-
ing pro halen, een voorwaarde destijds om aan PGA-wedstrijden 
mee te kunnen doen. Mijn toenmalige coach Tom O’Mahoney 
sloot des-tijds heel goed aan bij wat ik in de Verenigde Staten aan 
golfervaring had opgedaan. In de VS heb ik vooral veel geleerd 
van Ben Doyle, Mac O’Grady, Dennis Pugh en David Leadbetter. 
Met alle ontwikkelingen en veranderingen in de golfsport, denk 
bijvoorbeeld aan het sterk verbeterde materiaal, moeten we ons 
wél blijven realiseren dat het er uiteindelijk op aankomt dat je ‘het 
spelletje kunt spelen’. Want de scores die gemiddeld nodig zijn om 
in toernooien de cut te halen en de uiteindelijke winnende scores, 
zijn door de jaren heen niet zoveel veranderd op de European 
Tour als je zou vermoeden.

 
Heb je Gerard de Wit nog gekend?
Jazeker. Ik heb nog een paar keer als zijn caddie mogen fungeren. 
Ik vond hem een zeer complete golfer. Echt wereldklasse. Maar dat 
vond ik ook van Martin Roesink en van Jan Dorrestein.

“DE TWENTE-CUP IS EEN PRACHTIGE TRADITIE EN BLIJFT ALLEEN DAAROM AL  EEN TREKPLEISTER VOOR PRO’S”

‘Routine is ontzettend belangrijk in golf. 
Een goede golfer moet bijna dom zijn.

We willen vaak te slim zijn.’
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Wat zijn jouw herinneringen aan de Twentsche overigens?
Die zijn ronduit positief. Ik heb me daar omarmd gevoeld. Ik had 
in Hilversum m’n vwo-diploma gehaald op het A. Roland Holst 
College en omdat ik informatica wilde studeren, kwam ik op de 
UT in Enschede terecht. 

Al snel stapte ik daar over op de studie bedrijfskunde. Aan de bar 
in het oude clubhuis leerde ik zelfs een beetje jenever te drinken. 
Driemaal op rij werd ik matchplaykampioen (Law Cup). In het 
clubhuis hing dat schildje naast dat van de Twente-Cup. Dat vond 
ik wel grappig. Hole 4, de par-4 met het pad van de parkeerplaats 
naar het clubhuis, vond ik echt tricky. En de vlag op de green achter 
de sloot van de beruchte hole 5 viel ik doorgaans met de driver 
aan. Ik heb een keer iemand op het terras vol op de wang geraakt 
doordat ik mijn bal hookte; de man in kwestie had waarschijnlijk 
al een fles jenever op, want hij voelde nauwelijks pijn. Toen ik hem 
mijn excuses aanbood … vroeg hij me om een handtekening. Echt 
waar! Ik weet nog steeds niet wie die man was.                                              

Wat herinner je je nu nog van de drie keren dat je de
Twente-Cup won?
Die wespensteek natuurlijk in 1989, op hole 14 (en 5), terwijl ik 
met de backnine bezig was. Met een voorsprong van zeven slagen 
was ik de laatste negen ingegaan en een nieuw baanrecord lag in 
het verschiet. Binnen een minuut was mijn been volledig opge-
zwollen. Hinkend heb ik de laatste holes uitgespeeld. De golfbroek 
kon ik later alleen uitkrijgen door hem met een schaar los te knip-
pen. 

Je hebt vele tientallen wedstrijden op de Europese
Tour gespeeld. Wat herinner jij je meteen daarvan?
Ruud begint te glimlachen. Tijdens zijn allereerste wedstrijd op de 
Europese Tour in Italië dichtbij Florence, eindigde hij verrassend 
als tweede met een score van zeven onder par. Hij herinnert zich 
vooral de gang van zaken rond het prijzengeld. Ik was klaar met 
de wedstrijd en ik liep langs een ruimte in het clubhuis alwaar de 
prijsuitreiking werd voorbereid.
Het prijzengeld werd destijds nog in contanten uitbetaald, in lires 
dus ook nog. Ik keek door het raam naar binnen en zag, van hoog 
naar laag, grotere en kleinere stapeltjes bankbiljetten liggen. Zo’n 
ƒ14.000,- verdiende ik met dat toernooi, maar als ik terugdenk aan 
de grote stapel lires…

Ken je die uitspraak van Greg Norman tegenover een interviewer? 
Norman beweerde dat hij nog nooit een bal had gemist. Ogenschijn-
lijk lijkt zo’n uitspraak een onwaarheid te zijn. Maar Norman 
bedoelde: ‘Ik doe in mijn hoofd steeds hetzelfde, ik houd altijd vast 
aan mijn routine.’ Een goede golfer moet bijna dom zijn om het 
gechargeerd te zeggen. We willen vaak te slim zijn.

Hierboven:
Ruud Bos tijdens de Twente-Cup van 1987   
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allerbelangrijkste ingrediënt in de zoektocht naar succes ook wel 
‘eerlijkheid’. Daarmee bedoel ik de bereidheid in de spiegel te wil-
len en te durven kijken en echt eerlijk te zijn naar jezelf over jouw 
kansen en mogelijkheden.  

Het loopt tegen tienen en de terugreis naar Twente staat voor 
de deur. Ik gooi nog even wat namen van andere Twente-Cup-
winnaars op tafel: Mark Reynolds, Joost Steenkamer en Inder van 
Weerelt. Mooi om dan te merken hoe goed Ruud die toppers met 
veel respect weet te typeren, wat hen drijft en waar ze mee wor-
stelen. Prachtig, in één woord. Ik schud de gastheer en gastvrouw 
de hand, bedank hen voor de gastvrijheid en verheug me dan al 
op een weerzien met Ruud, maar dan ergens in Nederland op een 
golfbaan.   

De Twente-Cup bestaat volgend jaar, in 2019, maar liefst
negentig jaar. Doorgaan?
Absoluut. Zo’n traditie is eindeloos. Waanzinnig gewoon. Al moet 
je natuurlijk altijd op zoek blijven naar extra incentives. Het is leuk 
dat de winnaar rechtstreeks een wildcard ontvangt voor het KLM 
Open, maar ook als die bonus zou wegvallen blijft de Twente-Cup 
een felbegeerde beker. Het spelen om een prijs op een vaste baan 
maakt bovendien vergelijken interessant en kan inzicht bieden in 
het golfspel. Lopen de scores door de jaren heen sterk uiteen? Of 
juist niet? 
  
Jij kent ook in jouw werk als NGF-coach de jeugd?
Wat is jouw oordeel over hen? Welke adviezen geef je hun?
Jongeren vandaag zijn gemakzuchtiger, gelukkig niet allemaal 
haha. Al is er best veel talent. De intensiteit van leven is groot 
vandaag. Focus en gerichtheid zijn mede daardoor schaarser ge-
worden. Echte specialisten worden in zo’n klimaat niet zo snel 
gekweekt. En voor topgolf moet je naast talent een ongelooflijke 
‘wil’ hebben. Maar die ‘wil’ is vaak verward.
Echte topsport betekent dat je die ‘wil’ ontdekt en vasthoudt. Als 
golfleraar en als coach probeer ik positieve feedback te geven. Ik 
benadruk graag wat er goed gaat en werk vervolgens aan de punt-
en die nog verder ontwikkeld moeten worden. En misschien is het 

‘Ook als de bonus van een wildcard voor 
het KLM Open zou wegvallen, blijft de 

Twente-Cup een felbegeerde beker.’

In de nacht van vrijdag op zaterdag overleed op 30 juli j.l. geheel 
onverwachts onze hoofdgreenkeeper Silvain Timmerman, dit op 
de leeftijd van nog geen dertig jaar. Toen het vreselijke nieuws 
de club bereikte, was zojuist de zaterdagronde van het senioren 
clubkampioenschap afgerond. In overleg met het bestuur besloot de 
wedstrijdcommissie meteen en unaniem de geplande zondagronde 
af te gelasten.  

We zijn allemaal, leden en medewerkers, aangeslagen. Sinds zijn 
aantreden, in januari 2021, als de nieuwe hoofdgreenkeeper gaf 
Silvain er krachtig blijk van al zijn kunde en talent te willen inzetten 
voor het onderhoud van onze geliefde baan. Realistisch én gedreven, 
onafhankelijk, no-nonsense-achtig én toch een teamspeler, 
ambitieus én overtuigd van wat hij kon, zo zullen velen van ons zich 
Silvain herinneren. 

Hij begon in 2008 op Golfclub Emmeloord om daar de 
greenkeepersopleiding te doen. In 2015 ging hij op avontuur 
in Amerika en liep hij een jaar lang stage op Harbour Town Golf 
Links in South Carolina. Aan mankracht, aan geld, aan ambitie, 
aan perfectionisme, aan werkelijk niets was op deze officiële PGA-
tourbaan gebrek. Terug in Nederland bekwaamde hij zich verder op 
de Drentse Golfclub De Gelpenberg. Hij werd er hoofdgreenkeeper 
en bemoeide zich met de lay-out van de baan, met de voorgreens 
en met verschillende maaihoogtes. Nieuwe avonturen deden 
zich vervolgens nog voor op Golfbaan Naarderbos en op Golf 
Club Havelte. In 2019 was hij genomineerde voor de eervolle titel 
Greenkeeper of the Year. In zowel 2016 als in 2018 versterkte hij met 
een handvol andere Nederlandse greenkeepers het team dat de baan 
prepareerde voor het BMW International Open in Duitsland, op 
Golf Club Gut Lärchenhof in Pulheim. Soortgelijke ervaringen deed 
Silvain op in Italië bij het Italiaans Open op Golf Club Milano in 
2017 en zelfs bij de AT&T Pebble Beach Pro-Am in Californië.

 
Met het bedrijf van zijn vader Albert Timmerman achter zich, 
Vos Golf & Sport BV, hoopte Silvain de komende jaren energiek 
uitvoering te geven aan de geplande veranderingen in de baan 
van de TGC. Tijdens zijn eerste optreden als de verantwoordelijke 
hoofdgreenkeeper bij de Twente-Cup-editie van 2021, spraken vele 
pro’s vol lof over de baan, in het bijzonder ook over de eerlijke, 
betrouwbare greens. Intensief werkte Silvain het afgelopen jaar 
samen met golfbaanarchitect Jurrian van der Vaart: ‘Silvain was een 
jongen voor de toekomst, eentje met zijn poten stevig in de modder 
dankzij zijn familie. In de periode dat we samen op de Twentsche 
rondwandelden, was hij al met meer bezig, met het bedrijf, met de 
toekomst. Wat een eeuwige zonde dat hij daar niet meer over mag 
dromen en naar toe mag werken’, aldus een eveneens aangeslagen 
Van der Vaart op zaterdagavond 30 juli j.l.                                                                                                                

Silvain laat een groot gat achter op de Twentsche, maar niet alleen 
daar.

Silvain Timmerman
Meppel 18-08-1992 - Meppel 30-07-2022

Dit interview met Ruud Bos verscheen eerder in 2018 in een special over de Twente-Cup.
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Frank is van oorsprong golfprofessional en heeft op diverse banen 
in Nederland en België lesgegeven. Sinds 1995 zit hij in het bestuur 
van de PGA-Holland, eerst in de wedstrijdcommissie en vanaf 1998 
tot 2010 was hij voorzitter van de PGA-Holland. Destijds heeft hij 
een flinke boost gegeven aan de wedstrijden en aan de sponsoring. 
“Daar ligt mijn hart”, aldus Frank. De Pro-Am was toen nieuw. En 
sindsdien is de golfsport ook flink gegroeid. In 2010 werd Frank 
directeur van PGA-Holland en zet hij zich in voor de golfsporters. 

Traditionele wedstrijd
Frank heeft sinds begin dit jaar intensief contact met de Twente-
Cup-commissie binnen de TGC. Frank: “We zien dat de sponsoring 
van wedstrijden en spelers helaas al jaren afneemt. Daarom ben ik 
blij met alle huidige inspanningen binnen de Twentsche om een 
evenement tijdens de Twente-Cup te bouwen. Dit is goed voor de 
toekomst van deze traditionele wedstrijd. En het is goed voor de 
golfsport in het algemeen.”

De Twentsche als gastheer
We vragen Frank waarom de pro’s graag meedoen aan de Twente-
Cup. Frank antwoordt: “De Twente-Cup is één van de oudste en 
daarmee een traditioneel toernooi. De eerste keer heette het nog 
de Harlekijn-Cup. De wedstrijd staat al sinds 1929 op de kalender 
en is altijd in het eerste weekend van september. Daarmee is het 
een vaste waarde in de toernooienkalender. De spelers komen 
graag op de Twentsche, omdat ze kunnen genieten van een mooie 
en prima onderhouden baan en van de enorme gastvrijheid.”

Veranderende rol
De Twente-Cup is een wedstrijd voor met name teaching pro’s. De 
laatste jaren zie je een uitbreiding van de rol van veel teaching pro’s. 
We vragen Frank naar die ontwikkeling. Frank: “In overleg met 
de Nederlandse Vereniging van Golfexploitanten en met de NGF 
zien we dat een pro meer is dan iemand die lesgeeft op de driving-
range. Je ziet dit met name buiten Europa, zoals in Amerika en in 
de UK. Die veranderende rol zou beter ingevuld kunnen worden 
op de golfclubs. In het buitenland zie je bijvoorbeeld dat de pro 
betrokken is bij het organiseren van wedstrijden. Moderne pro’s 
zijn hier ook voor opgeleid. Zo kun je de pro breder inzetten 
binnen een club.”

Plannen voor Dutch Open Serie
Tot voor kort kreeg de winnaar van de Twente-Cup een wildcard 
voor het Dutch-Open. Deze Dutch-Open is echter naar mei 
verplaatst, waardoor deze wildcard niet meer wordt vergeven. We 
vragen Frank hoe hij hier tegenaan kijkt. Frank: “De wildcard was 
niet de enige reden voor de (teaching) pro’s om zich in te schrijven 
voor de Twente-Cup, maar het was natuurlijk wel een mooie kans

Hierboven: Frank Kirsten en Edwin Heenk, al vele jaren namens 
PGA-Holland betrokken bij de Twente-Cup-weekenden.

We zijn bezig met een alternatief. Zo zijn we plannen aan het 
uitwerken voor een Dutch-Open-serie. Hierbij krijgen deelnemers 
punten voor hun resultaat tijdens de wedstrijden op Lauswolt, 
Papendal en de Twentsche. Een soort mini-serie. De wedstrijd op 
de TGC is de eerste in de serie. De winnaar van deze serie maakt 
dan kans op een Dutch-Open-kaart voor volgend jaar. De plannen 
hiervoor worden nu uitgewerkt en zijn ook afhankelijk van de 
ontwikkelingen bij de Europese Tour.”

Order of Merit
De Order of Merit binnen de golfsport is de lijst waarop staat 
hoeveel de golfspelers aan prijzengeld verdiend hebben. Soms 
wordt dat omgezet in punten. Ieder wedstrijdcircuit heeft zijn 
eigen Order of Merit, zowel bij amateurs als bij professionals. Frank 
geeft aan dat voor de wildcard voor de Dutch Open op basis van 
de wedstrijden bij Lauswolt, Papendal en de Twentsche een mini 
Order of Merit samengesteld zal worden op basis van punten. “Het 
winnen van de wildcard heeft in potentie veel waarde. Door de 
deelname aan de Dutch-Open maakt de pro kans op prijzengeld”, 
aldus Frank.

Kijken tijdens de wedstrijd
Tot slot over de wedstrijd zelf. Frank: “Op de grote (buitenlandse) 
toernooien zie je veel publiek. In Nederland zien we dat helaas 
minder. Nederlanders willen zelf golfen. Het is jammer dat mensen 
geen gebruik maken van de mogelijkheid om te komen kijken. De 
Twente-Cup is een wedstrijd op hoog niveau. Je kunt heel dicht bij 
de pro’s komen, veel dichter bij dan bij andere toernooien. Dat is 
echt een unieke kans. Door de extra activiteiten tijdens de Twente-
Cup kunnen meer mensen kennismaken met de golfsport. Ik vind 
het mooi om te zien dat de wedstrijd een onderdeel wordt van het 
evenement. De Twentsche zet daarmee een mooie ambitie neer.”

door leden Twente-Cup-commissie

Genieten van Twentsche gastvrijheid

De Twente-Cup is een PGA-Holland-wedstrijd. Frank Kirsten – directeur PGA-Holland – is al sinds 1995 toernooidirecteur en 
daarmee verantwoordelijk voor de wedstrijd. We hebben hem geïnterviewd over de Twente-Cup.

INTERVIEW MET TOERNOOIDIRECTEUR FRANK KIRSTEN
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door Marcel Kienhuis

Op zijn elfde spoelde hij de glazen in het bruiloftscafé van zijn opa 
en op zijn veertiende kon hij bier tappen. Zelf zou hij een leven 
lang nooit een bierdrinker worden, maar een glas witte wijn drinkt 
ie graag, zij het altijd met mate.

In 2014 leerden wij hier op de Twentsche Frits kennen, toen nog 
gekleed in een full battledress. Dat maakte indruk. Maar binnen 
een jaar tijd ging eerst het jasje uit, ging daarna de (rode) stropdas 
af en liet hij uiteindelijk ook het vestje thuis. Frits heeft met heel 
veel plezier bij ons gewerkt. Hij had hier altijd ‘een huiselijk gevoel’. 
Werkte hij hier aanvankelijk nog op oproepbasis, er zouden tijden 
komen waarin Frits zeven dagen in de week present was. En zich 
ontfermde over de roosters en een deel van de inkoop deed.

Hij bewaart heel veel goede herinneringen aan de vele collega’s 
en aan de leden. Met de bevallige Braziliaanse Denekampse Janete 
Mendonça dos Santos (zie foto) vormde Frits meerdere jaren een 
dreamteam op woensdagavond als het gezelschap van Hans de 
Lange-spelers z’n opwachting maakte. Frits was de eerste achter 
de bar die ervoor zorgde dat de heer Spaans het zo gewenste bier 
in een echt koud glas kreeg geserveerd. Ook de herenmiddag op 
woensdag –‘zijn er nog nootjes?’ - en de borrels van de goofy’s - 
‘zijn de hapjes er al? – op vrijdagmiddag sprongen er voor hem uit.

Ogenschijnlijk altijd ontspannen en in het bezit van een werkelijk 
verkwikkende humor, deed Frits in zijn tientallen jaren horeca-
ervaring veel mensenkennis op. Als Enschedese jongeman had hij 
een korte start bij het Memphis-hotel om daarna vele jaren toch 
vooral Jan en alleman te mogen bedienen in ’t Raedthuys. Daar 
troffen marktkooplieden, bestuurders, politici en wat niet al elkaar. 
Heel bijzonder en vooral heel leerzaam. Daarna zou Frits vele jaren 
verbonden zijn aan hotel-restaurant Carelshaven te Delden. 

Zijn vertrek bij de TGC is mede ingegeven doordat zijn handen 
begonnen te trillen. Hij probeerde dit nog enige tijd te camoufleren, 
ook vanwege de personeelstekorten, maar het werd helaas echt 
tijd om nu te stoppen. Bij zijn afscheid kreeg hij van de collega’s, 
heel passend, een prachtige puzzel, gemaakt op basis van een foto 
van ons clubhuis genomen vanaf hole 14. Want dat is al jaren de 
grootste hobby van Frits: puzzels maken. En tussendoor af en toe 
een rokertje doen, dat ook natuurlijk.

FRITS ACHTERHUIS (1954) - GEBOREN ACHTER DE TAP
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Het Team So Nice ontving over het afgelopen jaar deze eervolle award. PROFICIAT. 
De beoordeling is gemaakt op basis van de NPS (Net Promotor Score), 

ook wel bekend als de ambassadeursscore.
Graag stellen we hieronder alle ambassadeurs nog even aan u voor!

TEAM SO NICE - THE BEST OF THE BEST

Robin CarlaWilco

Anja JonneLeonie



28 29

Lauri

Guusje

Lize

Ben

Ymke

Daniek

Carsten Tiemen
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door Jaap van der Sijp

De Twentsche is een mooie golfbaan. Dat blijkt ook keer op keer uit 
diverse opmerkingen van competitie- en greenfeespelers. En met 
de vele baanaanpassingen momenteel under construction wordt 
het de komende jaren zelfs een prachtige en uitdagende baan. 
Maar om het speelplezier op de baan te behouden en te vergroten 
zullen alle leden mee moeten helpen – door iets heel simpels: de 
etiquette van golf te volgen.

Deze gedragsregels zijn er voor twee dingen: enerzijds zorgen dat 
de baan in goede conditie blijft en anderzijds zorgen dat iedereen 
met veel plezier kan golfen (nee, de frustratie van een slechte slag 
haal je er niet mee weg).

Ik begin bij het begin, bij de verschillende tees (teeing ground) en 
bij het slaan in de baan. In een volgend nummer van ons clubblad 
bespreek ik een ander onderwerp.

Concentratie
We hebben het allemaal meegemaakt: verstoord worden door iets 
tijdens je golfslag. Bij professionele wedstrijden zie je ook de totale 
concentratie van de spelers en de stilte van het publiek eromheen.  
De medespelers in de flight horen zich bewust te zijn van de rust 
die een speler nodig heeft bij een slag. Even dertig seconden niet 
praten of fluisteren. En stilstaan, niet doorlopen.

Dit geldt zeker ook op de 1ste en 10de tee waar vaak andere flights 
staan te wachten. Eigenlijk zou u op de 1ste hole moeten wachten 
bij het huisje tot uw flight aan de beurt is. Maar als u dichterbij 
staat, houd dan op z’n minst de spelers op de tee goed in de gaten, 
zodat u uw gesprek tijdig afbreekt.

Ook in de baan helpt het om zich bewust te zijn van andere flights 
op de green of op de fairway naast u en even niet hard te roepen als 
er geslagen of geputt wordt. Uw spel wordt er beter van!

Divots
U kent ze wel: een hap uit de grond en die hap ligt twee meter 
verder op de fairway te verdrogen. Het duurt wel een half jaar 
voordat die divot verdwenen is en het kost de greenkeepers veel 
werk. Jammer. Ik denk dan: potverdorie, het is toch je eigen baan! 
Hou die toch mooi! 

Ook als je ergens gastspeler bent heb je je aan de etiquette te houden 
om je divot zo goed als mogelijk weer te repareren. Geslagen, loop 
even naar voren, raap de resten bij elkaar, leg ze terug in het gat en 
sta er even op. Het helpt, en uw spel wordt er beter van: u komt niet 
meer in (andermans) divot te liggen. Als u problemen heeft met 
bukken, vraag dan een flightgenoot te helpen. Dat is geen teken 
van zwakte, maar een teken van liefde voor de baan. Trouwens: op 
de tee zelf hoeft u divots niet te repareren.

Lopen en trolley in de baan
U heeft vast wel eens gehoord van langzaam spel. Een rondje golf 
duurt altijd wel even. Met een tweebal is 3 uur en een kwartier wel 
haalbaar als je niet opgehouden wordt. Maar vaak zal uw rondje 
een uur of meer langer duren. Op sommige commerciële banen 
worden spelers bij de turn (de 10de) zelfs van de baan gehaald als 
ze te langzaam spelen! 

ETIKETTEN? NEE, ETIQUETTE...
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Hoe kan iedereen helpen de speeltijd binnen de perken te houden? 
“Swing slow, walk fast”: deze opmerking word vaak gebruikt in 
Schotland. Als je eenmaal geslagen hebt, blijf dan niet eindeloos 
hangen, maar plaats je club terug, repareer je divot, pak je trolley 
en loop verder. Sla eerst je eigen bal, help dan pas zoeken. Uw 
flightgenoot heeft een afzwaaier gemaakt het bos in. Uw bal ligt 
ongeveer op gelijke hoogte. Loop dan eerst naar uw bal, sla de bal. 
Ga dan pas helpen zoeken. Anders verliest de flight alleen maar 
tijd met het heen en weer lopen en moet er daarná nog geslagen 
worden. Herinner uw flightgenoten eraan als u zelf uw bal moet 
zoeken.

Uw bal ligt voor de green op de apron. U zet uw kar naast de bal en 
chipt de bal naar de vlag toe. U pakt uw putter en loopt naar uw bal 
om deze te spelen. Hoeveel etiquette fouten heeft u nu gemaakt? 
Twee…

De meesten zullen wel herkennen dat de speler de kar had moeten 
pakken en vast om de green heen had moeten lopen en dan pas 
met de putter in de hand terug zou moeten lopen. Zelfs als uw bal 
gemarkeerd moet worden, kan een andere speler dat doen terwijl u 
om loopt (die speler hoort de bal dan ook weer terug te plaatsen!). 
De andere fout is dat de trolley niet op de apron hoort. Al helemaal 
niet op de green, maar dat komt volgende keer aan de orde. De 
apron is speciaal gemaaid, korter dan de fairway.

En u wilt hem glad en zacht hebben om met een goede chip of 
lange put op de green te komen. De wielen van de trolley zullen 
niet helpen dit doel te bereiken. 

Parkeer uw trolley dus voor of naast de apron. Sla uw bal, loop 
terug naar de trolley en loop om de green heen richting de 
volgende afslag. Uw flightgenoten kunnen dan intussen hun bal 
gaan putten. U heeft tijdens het lopen de green al beter kunnen 
bekijken wat zal helpen met uw put.

En u hoeft na het uitholen niet eerst weer terug te lopen. Het 
verhaal van de trolley en de apron geldt ook voor de trolley en 
voor de fairway bunkers en voor de trolley en tees. Houd er een 
beetje afstand van, dan blijft het gras in een betere conditie. Mocht 
uw bal dan vlak bij de bunker komen te liggen, dan heeft u een 
makkelijkere slag dan als de grond hard en kaal is. (Uw bal was dan 
wellicht ook ongeremd de bunker ingerold.) De etiquette is niet 
moeilijk. Het verbetert uw spel, het houdt de baan mooi.

Pas die toe en help zo nu en dan uw flightgenoten ermee.

De volgende keer vertel ik meer over het spelen rond de green en 
over ‘voorrang’ en over ready-golf. Veel golfplezier en tot dan!

WIST U DAT?

door Arie Kuiper

Wist u dat ...

•	 marshals	niet	altijd	op	een	vriendelijke	manier	door	spelers	worden	toegesproken?
•	 dit	de	animo	om	marshal	te	zijn	of	te	worden	niet	bepaald	bevordert?
•	 het	de	taak	van	de	marshal	is	om	het	spel	door	de	baan	zo	soepel	mogelijk	te	laten	verlopen?
•	 marshals	daarnaast	fungeren	als	gastheer	c.q.	gastvrouw?
•	 het	markeren	van	de	ligplaats	van	de	bal	iets	anders	is	dan	het	merken	van	de	bal?
•	 het	merken	van	de	bal	plaatsvindt	in	de	golfballenfabriek?
•	 er	spelers	zijn	die	de	begrippen	provisionele	bal	en	professionele	bal	nogal	eens	verwarren?
•	 het	slaan	van	een	professionele	bal,	het	slaan	van	een	provisionele	meestal	overbodig	maakt?
•	 er	prikkeldraad	nodig	was	om	de	spelers	tussen	hole	14	en	hole	18	op	het	rechte	pad	te	houden?
•	 flights	bestaande	uit	vier	personen	pas	na	13.00	uur	mogen	starten?
•	 het	langdurig	zoeken	naar	een	bal	lang	niet	altijd	leidt	tot	het	doorlaten	van	een	achterop	komende	flight?
•	 wachten	of	laten	wachten	spelbedervend	of	chagrijnverhogend	kan	werken?
•	 er	spelers	zijn	die	denken	dat	baanregels	of	etiquette-afspraken	alleen	voor	andere	spelers	gelden?
•	 het	noteren	van	een	registratietijd	geen	recht	geeft	op	een	starttijd?
•	 geduld	een	schone	zaak	is?
•	 een	oud-voorzitter	eens	heeft	gezegd	:	“Als	je	geen	geduld	hebt,	moet	je	een	andere	sport	kiezen“.
•	 u	niet	moet	vergeten	de	verhalen	van	Jaap	van	der	Sijp	en	van	René	Sorel,	beide	afgedrukt	in	deze	Putter,	te	lezen.
•	 het	voltooid	deelwoord	gegolft	met	een	t	aan	het	eind	moet	worden	geschreven?
•	 wij	de	prachtige	golfsport	kunnen	beoefenen	op	een	eveneens	prachtige	baan?
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Pius Leo Antonius Maria Muskens kwam op de valreep van het 
jaar 1933 ter wereld ais het vijfde kind van Antoon Muskens en 
Mary Lakeman. Vader was onderwijzer te Tilburg en moeder 
was vroedvrouw te Moergestel, alwaar later een straat naar haar 
zou worden vernoemd. Antoon was een zeer bescheiden man, 
maar ook een begenadigd verhalenverteller. Zijn voornaam dankt 
Pius (‘pius’ is het Latijnse woord voor vroom of trouw) aan een 
grootmoeder die in Rome op audiëntie was geweest bij paus Pius 
X. Ze was zwanger op dat moment en nam zich voor: ‘Als het 
een zoon wordt, zal ik hem Pius noemen’. Naar deze oom is onze 
Pius vernoemd. Hij is nog de enige telg uit een gezin van ooit zes 
kinderen: Gerard, Lambert, Kitty, Elsje en Leo.  

Medicijnenstudie in Utrecht en chirurg in Twente
Te Tilburg doorliep Pius de hbs op het St. Odilphus-Lyceum. In 
de vierde klas doubleerde hij. In de voetsporen van broer Lambert 
ging ook Pius medicijnen studeren in Utrecht. Hockey was toen al 
jaren zijn favoriete sport, welke hij voortzette bij de Maartensdijkse 
Mixed Hockey Club Voordaan. De opleiding tot chirurg rondde hij 
af in het R.K. Binnenziekenhuis  te Eindhoven. Zijn militaire dienst 
bracht Pius als assistent-scheepsarts door bij de commando’s. Nog 
steeds kan hij honderduit praten over de zeereis van drie maanden 
die hem in die rol over de wereldzeeën voerde. In 1970 raakte hij 
als chirurg verbonden aan het Gerhardus Majella Ziekenhuis te 
Hengelo.

TGC-lid sinds 1976
Onvolprezen clubarchivaris

Hierboven: Pius in 2007 wanneer hij met zijn oude kameraden van de commando’s met de groene baretten een golfwedstrijd speelt 
op Golfclub Midden-Brabant. Pius was voor onze club, maar ook voor de overkoepelende NGF, toen al de belangrijkste beheerder van 
diverse golfarchieven. Ruim twintig jaar is hij lid van de The European Association of Golf Historians & Collectors (EAGHC). Meer dan 
genoeg reden voor de redactie om in ons clubblad gepaste aandacht aan deze onvolprezen clubarchivaris te schenken.

Pius Muskens (Moergestel 31 december 1933)
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Eind 1993, na 23 jaar, 12.000 opnamen en niet veel minder 
operaties trok hij, moegestreden, de deur van de operatiekamer 
van het inmiddels geheten Streekziekenhuis Midden-Twente, 
definitief achter zich dicht. In een afscheidsinterview uit die dagen 
noemde hij zichzelf een ‘boerenchirurg’, iemand namelijk die altijd 
een generalist was gebleven en nooit een echte specialist in een 
deelgebied van de chirurgie was geworden, zoals overigens veel 
chirurgen van zijn generatie. Wat hij nu met zijn vrije tijd zou 
doen was zonneklaar; meer aandacht besteden aan het golfspel en 
aan de rijke geschiedenis ervan.       

Irene Muskens-Smits (1938-2009)
Op het hierboven genoemde Binnenhuisziekenhuis had Pius in 
1960 de Eindhovense Elisabeth Yolanda Irene Smits leren kennen. 
Zij, de dochter van een huisarts, was daar doktersassistente. Ze 
zouden in 1963 getrouwd worden door de aalmoezenier-pater van 
de commando’s, Louis van de Vrande, en vier kinderen krijgen, 
Bart, Ralf, Chantal en Akko. 

Irene golfde al, op de Eindhovensche Golfclub, alwaar ze golfles 
kreeg van de illustere Piet Witte (1910-1996), een pro die driemaal 
de Twente-Cup had weten te winnen en bekend stond om zijn 
prachtige ritme, ‘alsof je naar een balletuitvoering stond te kijken’, 
aldus tijdgenoot Joop Rühl.                     

Irene trad in 1974 toe tot de gelederen van de Twentsche. Jarenlang 
zou ze deel uitmaken van Dames 1, deed ze met enige regelmaat 
mee om de prijzen, had ze zitting in vele commissies en zat ze van 
1986 tot 1992 in het bestuur. 

Ze was niet een dame met een uitgesproken mening, maar wel 
altijd iemand met een overtuiging, une sage femme  zogezegd. Het 
golfspel was haar dierbaar: het sprak volmaakt vanzelf dat je eerlijk 
en sportief speelde met inachtneming van de etiquette. Ze was 
een nauwkeurige speelster en werd meer dan eens runner-up bij 
clubkampioenschappen. Als je soms met oudere leden over Pius 
spreekt, beginnen ze als vanzelf over Irene. Over wat voor een fijne 
tolerante en dappere vrouw ze wel niet was geweest.

Golfspel
‘Ook nog’. Wie het genoegen smaakt om wat langer met Pius te 
kletsen, zal merken dat hij het leuk vindt om te pas en te onpas 
te strooien met een kwalificatie als ‘ook nog’. Waarom hij dat doet 
weet niemand. Grappig en vermakelijk is het wel. Pius noemt 
zichzelf altijd een erratic golfer oftewel een onvoorspelbare golfer. 
Niettemin sleepte hij maar liefst vier holes-in-one in de wacht, 
drie daarvan in 1996 en in 1997 op de oude baan (hole 2, hole 6 
en hole 11) en later in 2000 nog eentje op de nieuwe baan (hole 
15). Zijn laagst genoten handicap was 12.3, maar heel stabiel zou 
zijn spel nooit worden.  In 2003 won hij in de golfweek het TGC-
blad. Jarenlang speelde hij op zondag in Heren 3, het team van 
captain Henk van Rinkhuyzen, samen met onder andere ook Sytze 
Feenstra en Rein Feitsma. Andere golfvrienden werden Peter 
Baars, Toon Borren, Joop Goossens  en Onno van der Meij. Tot 
enkele jaren geleden speelde hij wekelijks tweemaal negen holes 
met de Di-Do-club. Genoemde Sytze en Rein, maar ook Bart op 
de Coul, Johan Groeneveld, Maarten Jacobs, Jan Kersemaekers, 
Albert Kienhuis en Sjoerd Rijpma gaven daar regelmatig acte de 
presence.
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Commissies
Pius volgde in de jaren negentig de opleiding tot baancommissaris, 
zonder dit overigens te worden. Zijn belangstelling voor het 
golfspel is altijd zeer breed geweest, dat blijkt maar weer eens. 
Hij werd lid van de handicap- en regelcommissie, nam nieuwe 
leden het baanrecht af, zat in de bosploeg en werd voorzitter van 
de Archiefcommissie en later van de Historische Commissie. 
Toen Watze Sijtsema in 2001 zijn jubileumboek Een Twentsche 
Golfsymfonie in full swing voltooide, was ook Pius achter de 
schermen zeer behulpzaam geweest.

Clubarchivaris
Tijdens het voorzitterschap van Johan Groeneveld startte Pius 
met digitaliseren, zowel voor de TGC als voor de NGF. Uiterst 
belangrijke collecties, denk onder meer aan golfperiodieken, heeft 
Pius gedigitaliseerd. Het Maandblad Golf bijvoorbeeld, dat tussen 
1937 en 1991 verscheen, werd (wordt) zo een groot mer à boire 
voor de liefhebber van de ontwikkelingen in de golfwereld. Ook 
heeft Pius duizenden documenten en talrijke foto’s uit ons eigen 
archief gedigitaliseerd. Daarnaast kun je altijd een beroep doen op 
zijn grote kennis van de golfsport. In 1997 was het Pius die zich 
meteen als lid bij The European Associaton of Golf Historians & 
Collectors (EAGHC) aanmeldde.

 

Hij werd er een van de eerste leden en kreeg in de ledenlijst van dit 
bijzondere gezelschap ‘rugnummer’ 007. 

His finest hour  
Op vrijdag 30 mei en zaterdag 31 mei 2014 werd in Den Haag op 
grootse wijze het honderdjarig bestaan van de Nederlandse Golf 
Federatie (NGF) gevierd. Onder de selecte groep genodigden 
bevond zich twee dagen lang onze eigen Pius Muskens, een zeer 
passende beloning voor onder meer zijn aandeel in het boek 
De beginjaren van de golfsport in Nederland dat hij speciaal ter 
gelegenheid van dit bijzondere jubileum schreef met Albert 
Bloemendaal. Alle zestien vóór 1945 opgerichte clubs worden 
hierin beschreven en van alle overige 264 clubs vindt men achterin 
het boekje de oprichtingsdatum. Twee dagen lang werd hij 
werkelijk met alle egards behandeld. Met een  taxi opgehaald van en 
teruggebracht naar de Bronkhorststraat 7. Hij mocht aanschuiven 
bij een deftig buffet in de chique Sociëteit De Witte en overnachten 
in het Novotel City Center. Zaterdagmorgen was in Theater Pathé 
dan de officiële presentatie van het boek De beginjaren van de 
golfsport in Nederland. Daarna volgde een drukbezochte lunch 
tijdens welke de trotse auteurs Albert Bloemendaal en Pius 
Muskens bereid bleken hun boekje te signeren: het was their finest 
hour.

door Marcel Kienhuis
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